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JEGYZŐKÖNYV

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  április  24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről.

NAPIRENDEK:
9.00
1. Polgármesteri jelentés.
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3.Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva  Önkormányzatainak  a  Kiszombori  Egyesített 

Egészségügyi  és  Szociális  Intézmény  Szociális  Alapszolgáltatás  és  Gyermekjóléti 
Szolgálatot  Ellátó  Szervezeti  Egységének  fenntartó  társulása  2011.  évi  költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.

4.  Kiszombor  –  Ferencszállás  -  Klárafalva  önkormányzatai  által  fenntartott  Kiszombori 
Mikrotérség  Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvodai  Társulás  2011.  évi  költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.

5. Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek önkormányzatai által fenntartott   
    Iskolafenntartó Társulás 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
6. A 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
1400

7. Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól, terveiről.
8. Tájékoztató a turisztikai fejlesztési irányvonalakról.
9.  A  településünkön  a  falusi  turizmussal,  szállásadással  foglalkozók  tapasztalatainak, 
terveinek megismerése.
10.  Tájékoztató  a  civil  kapcsolatokról,  a  településen  működő  társadalmi  szervezetek 
tevékenységéről.
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TARTALOMJEGYZÉK

Rend. szám. Tárgy:          Jegyzőkönyvi 
             oldalszám:

10/2012. „NET” „E” A magánszemélyek kommunális adójáról 11.

11/2012. „NET” „E” Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének 
végrehajtásáról 35.
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TARTALOMJEGYZÉK

Hat. szám. Tárgy: Jegyzőkönyvi
   oldalszám:

87/2012. Napirend elfogadása 7.

88/2012. Polgármesteri jelentés elfogadása 10.

89/2012. Tájékoztatás a települési szilárd hulladékkezelési
közszolgáltatás díjával kapcsoltban 13.

90/2012. Tájékoztatás a települési folyékony hulladékkal
kapcsolatos hulladékkezelési közszolgáltatás díjával 
kapcsoltban 13.

91/2012. A 357/2011.(XII. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül
helyezése 14.

92/2012. Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás
Társulási Megállapodásának módosítása 15.

93/2012. A kiszombori Infúzió söröző (Kiszombor, Nagyszentmiklósi
u. 5.) előtti közterületi vendéglátó terasz kialakítása 16.

94/2012. A kiszombori Fortuna söröző (Kiszombor, Nagyszentmiklósi
u. 12.) előtti közterületi vendéglátó teraszra fedett
ülőhelyek kihelyezése 18.

95/2012. Szabó Vincéné lakásbérleti jogviszonya 19.

96/2012. A Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti önkormányzati
tulajdonú bérlakás pályázat útján történő hasznosítása 20.

97/2012. eTanácsadó asszisztens alkalmazásával megvalósuló 
közfoglalkoztatás 21.

98/2012. Tájékoztató a bölcsőde fenntartásával kapcsolatos
felterjesztésről 22.

99/2012. Tájékoztató az Idősek Gondozóházában lakók
elhelyezésének előkészítéséről 23.

100/2012. „Egészségre nevelő és szemléletformáló 
életmódprogramok a kistérségekben” pályázat 
- együttműködési megállapodás 24.

101/2012. Fodorné Csamangó Gabriella földbérleti kérelme 25.
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102/2012. Élő nagykoncert produkciója 26.

103/2012. EU Önerő Alap pályázat benyújtása 27.

104/2012. Kiszombor, Ferencszállás, Klárafalva Önkormányzatainak
a Kiszombori Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény
Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot
Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2011. évi 
költségvetés teljesítésének értékelése 31.

105/2012. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos
Óvodai Társulás 2011. évi költségvetés teljesítésének 
értékelése 33.

106/2012. Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek 
Önkormányzatainak Általános Iskolai Intézményfenntartó
Társulása 2011. évi költségvetés teljesítésének értékelése 34.

107/2012. A 2011. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló 
éves ellenőrzési jelentés és az éves összefoglaló 
ellenőrzési jelentés elfogadása 37.

108/2012. Az Ifjúsági és Sportbizottság tevékenységéről szóló 
beszámoló 38.

109/2012. A Trianon Emlék Egyesület tevékenységéről szóló
tájékoztató 39.

110/2012. A Marosszögi Egyetértés Vadásztársaság tevékenységéről
szóló tájékoztató 40.

111/2012. A Kiszombori Lövészklub SE tevékenységéről szóló 
tájékoztató 41.

112/2012. A „Kiszombori Diákokért ” Alapítvány tevékenységéről
szóló tájékoztató 43.

113/2012. Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól,
terveiről 46.

114/2012. A Lilaakác Panzió tevékenységéről szóló tájékoztató 48.

115/2012. A Tó-Party Panoráma Panzió tevékenységéről szóló
tájékoztató 50.

116/2012. Az Egészségért és Elviselhetőbb Életért Kiszombor
és Vidéke Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató 51.

117/2012. A „Mosolygó Gyermekarcok” Alapítvány tevékenységéről
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118/2012. A Kiszombori Sporthorgász Egyesület tevékenységéről
szóló tájékoztató 56.

119/2012. A Makó és Térsége Tourinform Iroda 2011. évi tevékenységéről
és a 2012. évi működési és marketing tevékenységéről szóló
tájékoztató 61.

120/2012. A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát 
Sportegyesület tevékenységéről szóló tájékoztató 62.

121/2012. A „Puszta Tüzének Őrzői” Kiszombori Hagyományőrző
Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató 64.

122/2012. A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről
szóló tájékoztató 65.

123/2012. A „Kiszomborért” Alapítvány tevékenységéről szóló 
tájékoztató 66.

124/2012. A Kiszombori Községi Sportkör tevékenységéről szóló
tájékoztató 67.

125/2012. A Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete 
tevékenységéről szóló tájékoztató 67.
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Jegyzőkönyv

Készült  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  2012.  április  24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről.

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme

Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő,  Börcsökné Balázs  Márta  képviselő,  Gazsi  Gábor  képviselő,  Szekeres  Krisztián 
képviselő, Szirbik Imre képviselő

Összesen: 7 fő

Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Kunné Horváth Izabella EESZI 
vezető,  Szabóné  Tamás  Julianna  közgazdasági  csoportvezető,  Nagy  Lőrinc 
művelődésszervező,  Harcsás  Krisztina  adóügyi  előadó,  Rácz  Mónika  általános  igazgató 
Makói Gyógyfürdő Kft., Baranyi Csaba Lilaakác Panzió működtetője, Rónainé Török Csilla 
Tó-Party  Panoráma  Panzió  működtetője,  Dr.  Kiss  Katalin  Egészségért  és  Elviselhetőbb 
Életért Kiszombor és Vidéke Alapítvány elnöke, Harkai Józsefné „Mosolygó Gyermekarcok” 
Alapítvány  elnöke,  Kisfügedi  László  Kiszombori  Sporthorgász  Egyesület  képviselője, 
Scheitzner  Beáta  Tourinform Iroda  vezetője,  Kardos  Anita  Tourinform Iroda  munkatársa, 
Endrész Erzsébet  Kiss Mária  Hortensia  Honimsereti  Kör és a  „Kiszomborért”  Alapítvány 
elnöke,  Tóth  András  „Puszta  Tüzének  Őrzői”  Kiszombori  Hagyományőrző  Egyesület 
képviselője,  Kenyeres  Sándor  Kiszombori  Szabadidős  és  Természetbarát  Sportegyesület 
elnöke, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezető

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Tisztelettel  köszöntöm a  képviselő-testület  tagjait,  jegyző 
urat,  vendégeinket!  Megállapítom,  hogy a képviselő-testület  határozatképes  számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívótól eltérően, a társulások 
2011. évi költségvetés teljesítésének értékelését együttes ülés keretében nem tárgyaljuk meg. 
Van-e más javaslat? Aki egyetért a módosított napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 87/2012. számú határozatát.

Tárgy: Napirend elfogadása

87/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  2012.  április  24-i  soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el:

NAPIREND:
1. Polgármesteri jelentés.
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3.Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva  Önkormányzatainak  a  Kiszombori  Egyesített 

Egészségügyi  és  Szociális  Intézmény  Szociális  Alapszolgáltatás  és  Gyermekjóléti 

7



Szolgálatot  Ellátó  Szervezeti  Egységének  fenntartó  társulása  2011.  évi  költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.

4.  Kiszombor  –  Ferencszállás  -  Klárafalva  önkormányzatai  által  fenntartott  Kiszombori 
Mikrotérség  Karátson  Emília  Napköziotthonos  Óvodai  Társulás  2011.  évi  költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.

5. Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva Községek önkormányzatai által fenntartott   
    Iskolafenntartó Társulás 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
6. A 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló. 
1400

7. Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól, terveiről.
8. Tájékoztató a turisztikai fejlesztési irányvonalakról.
9.  A  településünkön  a  falusi  turizmussal,  szállásadással  foglalkozók  tapasztalatainak, 
terveinek megismerése.
10.  Tájékoztató  a  civil  kapcsolatokról,  a  településen  működő  társadalmi  szervezetek 
tevékenységéről.

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

1. Napirend
Polgármesteri jelentés
Előadó: Szegvári Ernőné

  polgármester

Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentés az első napirendi pont.
 Március 28-án éves gyermekvédelmi tanácskozás volt a Községházán. Ezen a napon a 

makói  szennyvíz-csatornázási  beruházás  új  szakaszának  ünnepélyes  megkezdésén 
voltam. 

 Március  29-én  délelőtt  és  délután  is  állampolgársági  esküt  tartottunk  kb.  100  fő 
részvételével.  A  délutáni  esküt  megtisztelte  jelenlétével  Mágori  Józsefné 
országgyűlési képviselő asszony. 

 Április  2-án  intézményvezetőknek  tartottunk  tájékoztatást  az  új  számviteli 
változásokról,  az  új  bankszámla-rendszerről,  utalásokról,  külön  pénztárakról.  Ezt 
követően Balázs Zoltánnal a fürdő igazgatójánál jártunk. 

 Április 10-től 15-ig szabadságon voltam. 
 Április 18-án a kórházban EU-s pályázat kapcsán partneri tájékoztatót tartottak. Van 

egy pályázat, amelyben indulhat a kórház, illetve járási szinten egy szervezet, amelybe 
bevonásra kerülnének a települések is. Ezzel kapcsolatban lesz döntési javaslat is. A 
pályázat szűréseket, megelőzéseket jelentene, illetve egy egészségmegőrző irodának a 
létrehozását takarja. Ezeknek az irodáknak a létrehozása a későbbiekben kötelező is 
lesz. A kórház végezné ezt a feladatot, valamint a települések még külön pályázattal is 
kapcsolódhatnak. Azt kértem a kórháztól, hogy ha ezzel kapcsolatban több információ 
lesz,  jelezzenek,  mert  Kiszombor  szeretne  pályázni,  10  millió  Ft-ot  lehetne 
egészségmegőrzésre nyerni. Szakértő gárdával kellene megíratni a pályázatot, mert az 
egészségnevelési  terv  kapcsolódik  a  településekre  vonatkoztatottan.  Csak  olyan 
szűréseket fog finanszírozni, ami az egészségnevelési programban benne van. Kiemelt 
például  a  mellrák  elleni  szűrés,  de  nem  támogatja  a  vastagbélrákra  vonatkozó 
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szűréseket. Ki fog terjedni tornára, úszásra, egészséges életmódra, étkezésre. Látjuk 
azt  is,  hogy  a  14  év  alattiak  túlsúllyal  rendelkeznek.  Ezt  a  folyamatot  jó  lenne 
megakadályozni,  megállítani  és  arra  bírni  a  fiatalokat  mozgással,  úszással, 
felvilágosítással, hogy mire figyeljenek, hogy egészséges felnőttek legyenek. 

 Április 18-án falugyűlést tartottunk.
 Április 19-én sajtótájékoztatót tartottunk a kiszombori önkormányzatnál. Jelen volt a 

KEVIÉP  képviselője,  a  sajtó  képviselői,  polgármestertársaim.  Eredményes  volt  a 
közbeszerzésünk,  a  KEVIÉP  nyerte  Kiszomboron  és  Földeákon  is  a  csatorna-
beruházást.  Nettó 1.143.999.000,-  Ft a kiszombori  beruházásnak a főösszesenje,  ez 
benne  van  a  tervezett  kiadásokban.  A  KEVIÉP  képviselője  elmondta,  hogy  a 
kivitelezési tervekkel kezdik a munkát és júliusra tehető,  amikor az első kapavágás 
megtörténhet. 

 Április  20-án  szennyvíz  társulás  ülésén  voltam.  Utána  a  mikrotérség  központok 
fóruma volt. 

 Keresett telefonon Husztik György, szeretne egy márványtáblát elhelyezni a Csatorna 
u.  9.  szám alatti  házon,  ott  élt  és  rendelt  valamikor  Dr.  Bruck  Rezső  orvos.  Az 
önkormányzatnak és az építésügyi hatóságnak nem kell az engedélye. Azt kérte, hogy 
beszéljek a tulajdonosokkal, ezt meg is tettem, hozzájárultak. 

 Április  23-án szemétgyűjtést  tartottunk.  A gyerekekkel  az utcákon gyűjtöttük,  nem 
volt  sok  szemét.  Elvitettük  a  benzinkúttól  a  szemetet,  kitettünk  egy  táblát,  hogy 
kamerával  megfigyelt  terület,  illetve  tilos  a  hulladék  lerakása.  Megkerestük  a 
felszámolót, kb. 10.000,- Ft-ot tud erre biztosítani.

 Megnéztük  tegnap  a  Kisteleki  teret.  Korlátot  próbálunk  oda  kihelyezni,  hogy egy 
ívben ne tudjanak a gyerekek kiszaladni az útra. 

Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény?

Gazsi Gábor képviselő: Nem lehetne sövényt telepíteni? 

Szegvári Ernőné polgármester: Van egy szakasz, ahol már magas sövény van. A térre fog 
kerülni egy szennyvíz-átemelő, utána lehet a teret rendezni.

Bacsa György alpolgármester: Ki lehetne rakni Michelin figurát, mely felhívja a gyerekekre a 
figyelmet.

Balázs Zoltán képviselő: Kerékpárút? Gyomírtozni kellene, ha van rá lehetőség. 

Szegvári Ernőné polgármester: 21-éig ígérik a javítást. A régi kerékpárúton is elesett valaki, 
súlyosan megsérült, kérték, javíttassuk meg, de amíg pályázat nincs, nem tudjuk megoldani a 
javítást.  Pénteken voltam az óvodában, nagyon szép műsor volt,  Európa-napot tartottak és 
minden csoport más-más nemzetként öltözött be, bemutatót tartottak és a végén egy közös 
szereplés  zárta.  Nagyon jó hangulatban telt  a  rendezvény,  a szülők a  gyerekeikkel  együtt 
táncoltak, énekeltek. 

Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Hetedhét országot jártuk be, ez most az 
Unió volt.  Kiállítást  is csináltak a gyerekek a szülőkkel együtt.  Nagyon aktívan részt vett 
benne mindenki. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 88/2012. számú határozatát.

Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása

88/2012.(IV. 24.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2012. április 24-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta.

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

2. Napirend
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.
- A magánszemélyek kommunális adójáról szóló rendelet megalkotása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Folytassuk  munkánkat  a  magánszemélyek  kommunális 
adójáról szóló rendelet megalkotásával. Megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is.

Dr.  Kárpáti  Tibor jegyző:  A  legutóbbi  testület  ülésen  a  képviselő-testület  meghatározta 
azokat  az  irányelveket,  amelyek  mentén  el  kellett  készíteni  a  kommunális  adóról  szóló 
rendeletnek a tervezetét. Elég rövid tervezet készült azért, mert a többi szabály benne van a 
törvényben. Az adótárgy lehet a telek, illetve az építmény. A testületnek a szándéka leginkább 
arra  irányult,  hogy  olyan  építmények,  ingatlanok  legyenek  megadóztatva,  amelyek  lakás 
céljára szolgálnak. A törvény előírja, hogy az adókötelezettség milyen adótárgyra terjed ki, 
így az adóalanyok körének szűkítésével próbáltuk a mentességeket meghatározni. A rendelet-
tervezet  szerint  mentesül  a  magánszemélyek  kommunális  adófizetési  kötelezettsége  alól,  - 
mindegyikhez hozzá kell  érteni,  hogy tulajdonjogával vagy azt terhelő vagyoni  értékű jog 
jogosultja - akinek telke van, illetve a b pontban alkalmaztunk egy bővítést a testület által 
meghatározottakhoz képest,  mert  csak néhány üzleti  jellegű ingatlan lett  felsorolva.  Ez az 
üzlet, műhely,  garázs, gazdasági épület volt. Megnéztük, hogy a földhivatalnál az ingatlan-
nyilvántartásba  mit  jegyeznek  be  az  ingatlanokra,  jóval  tágabb  kört  tartalmaz.  A 
földhivatalnál  azt  mondták,  hogy  az  építésügy  határozza  meg  azt  a  kategóriát,  amit 
bejegyeznek, viszont van egy programjuk, ami szűkíti valamilyen szinten a kört, de nagyon 
sok ingatlan jellegű kategóriát tartalmaz, ezért azt gondoltuk célszerűnek, hogy induljunk ki a 
lakások  és  helyiségek  bérletére,  valamint  elidegenítésükre  vonatkozó  egyes  szabályokról 
szóló  1993.  évi  LXXVIII.  törvény  91/A.  §  12.  pontjában  meghatározott  fogalomból. 
Meghatározza, mik azok a nem lakás céljára szolgáló ingatlanok. Az indokolási részben ki is 
van fejtve, hogy mindazok az ingatlanok, amelyek kizárólag ipari, építőipari, mezőgazdasági, 
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vízgazdálkodási,  kereskedelmi,  tárolási,  szolgáltatási,  igazgatási,  honvédelmi,  rendészeti, 
művelődési,  oktatási,  kutatási,  egészségügyi,  szociális,  jóléti  és  más  gazdasági  célra 
szolgálnak,  és  a  rendelet-tervezet  tartalmazza,  hogy  ekként  is  vannak  az  ingatlan-
nyilvántartásba bejegyezve. Eléggé kibővítettük a mentességek körét, illetve leszűkítettük azt 
a kört, ami jelesül a testület szándéka volt, hogy leginkább a lakóingatlanok után adózzanak. 
Ebbe beletartozik az üzlet, garázs, áruház, fagyizó, raktár, ezáltal aki ipari, kereskedelmi vagy 
egyéb célra használja és ekként is van bejegyezve, akkor nem adózik utána. Annyi probléma 
volt  még,  hogy  a  helyi  adóról  szóló  törvény  építményekről,  illetve  telkekről  beszél.  Az 
ingatlan-nyilvántartási  törvényben  megint  más kategóriák  vannak,  illetve  a  lakás,  helyiség 
törvény  a  helyiségekről  beszél  és  ezt  a  három  jogszabályt  próbáltuk  szinkronba  hozni 
egymással  úgy,  hogy  a  rendeletben  egyértelmű  legyen,  kik  mentesülnek.  A  harmadik 
kategória  volt  a  vezetékes  vízzel  nem  rendelkező  külterületi  ingatlan,  az  adótárgy  felől 
közelítettünk a mentességeknél az adóalanyok felé. Egy az adóalany tulajdonságából adódik, 
illetve a személyéhez fűződik, az hogy időskorúak járadékában részesül, egy adótárgy után 
mentesül a magánszemélyek kommunális adó fizetési kötelezettsége alól. Egyrészt a 2. §-ban 
a  mentességet  határoztuk  meg,  az  1.  §  a  testület  hosszas  tanácskozás  után  kimunkált 
álláspontját tükrözi, hogy adótárgyanként vagy lakásbérleti jogonként évi 8.000,- Ft legyen az 
adó mértéke. Úgy gondolom, az indokolás, az előterjesztés, illetve a hatásvizsgálati  lap az 
egyéb el nem hangzottakat elég részletesen tartalmazza. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Köszönöm.  Kiegészítést  kíván-e  még  tenni  az  anyag 
előkészítője?

Harcsás Krisztina adóügyi előadó: Jegyző úr, úgy gondolom, elmondott mindent.

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés?

Balázs  Zoltán képviselő:  Lakóingatlant  átminősítenek  más  gazdasági  célra  szolgáló 
épületnek? 

Dr. Kárpáti Tibor jegyző: Akkor mentesülne, de megvannak a feltételei mind az építésügyi 
hatóságnál, mind a földhivatalnál, hogy ezt átminősítsék. Nem olyan könnyen átjárható ez a 
kategória, de nyilván megoldható. Utána viszont nem lehet ott lakcím.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés?  Aki  egyetért  a  magánszemélyek  kommunális 
adójáról szóló rendelet-tervezettel, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület  egyetértett,  és  7  igen  szavazattal  megalkotta  10/2012.  önkormányzati 
rendeletét.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
10/2012. (IV. 25.) önkormányzati rendelete
a magánszemélyek kommunális adójáról

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának Képviselő-testülete  a  helyi  adókról  szóló 
1990. évi C. törvény 1. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 
32. cikk (1) bekezdés h) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket 
rendeli el:

1.§
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A  magánszemélyek  kommunális  adójának  évi  mértéke  adótárgyanként,  vagy  lakásbérleti 
jogonként 8.000,-Ft.

2.§

(1) Mentesül a magánszemélyek kommunális adófizetési kötelezettsége alól, aki 
a) telek,
b)  a lakások és helyiségek bérletére,  valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes 
szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. törvény  91/A. § 12. pontjában meghatározott 
és az ingatlan-nyilvántartásba ekként bejegyzett nem lakás céljára szolgáló ingatlan,
c) vezetékes vízzel nem rendelkező külterületi ingatlan

tulajdonjogával rendelkezik, vagy azt terhelő vagyoni értékű jog jogosultja.
(2)  Mentesül  a  magánszemélyek  kommunális  adófizetési  kötelezettsége  alól  egy adótárgy 
vonatkozásában, aki időskorúak járadékában részesül.

3.§

Ez a rendelet 2012. július 1. napján lép hatályba.

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk.
polgármester jegyző

- Tájékoztatás a települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás díjával kapcsolatban
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresések a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Tájékoztatás  a  települési  szilárd  hulladékkezelési 
közszolgáltatás díjával kapcsolatban. Jegyző úr szóbeli kiegészítést kíván-e tenni?

Dr.  Kárpáti  Tibor jegyző:  Az  előterjesztés  és  a  Kormányhivatal  tájékoztató  levele 
tartalmazza a kifejtést. A lényege, hogy a díjstopot feloldották. Decemberben megalkotta a 
testület mind a szilárd hulladék, mind a folyékony hulladék rendelettel kapcsolatban a 2012. 
évre szóló emelését, ezt nem lehetett alkalmazni a január 1-jén hatályba lépő magasabb szintű 
jogszabály,  a  hulladékgazdálkodási  törvény  módosítása  miatt.  A  törvényt  ismételten 
módosították, ez azt jelenti, hogy a szilárd hulladéknál a díjstop 650,- Ft-os határig terjed. A 
folyékony hulladékra nem terjed ki az előterjesztés, de tegnap megkaptuk a szolgáltatótól arra 
vonatkozóan is a megkeresést, hogy az emelt díjat alkalmazni kívánják. A szilárd hulladéknál 
benne hagytak egy díjstopot, de ez Kiszombort nem érinti, mert jóval alatta van. A folyékony 
hulladékkal  nem  foglalkozik  a  jogszabály,  nincs  rá  korlát.  Amit  a  testület  decemberben 
megalkotott  rendeletet,  annak nincs  korlátja,  hogy alkalmazzák a  szolgáltatók,  illetve  már 
nem ütközik magasabb szintű jogszabályba, ezért ezek alkalmazhatók. A szolgáltatók ezzel 
kapcsolatban szeretnének is élni ezzel a lehetőséggel, ezért megkereséssel éltek a testület felé. 
A testületnek ezt tudomásul kellene venni. Május 1-től szedhetik be az emelt díjakat, amit 
mind  a  kettő  szolgáltató  beterjesztett,  a  díj  megegyezik  azzal,  amelyet  decemberben 
rendelettel elfogadott, jóváhagyott a testület. A szilárd hulladékra vonatkozóan elkészült egy 
határozati javaslat, a folyékony hulladékra vonatkozóan is el kellene fogadni egy határozatot.
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  A  szilárd  hulladékra 
vonatkozóan az önkormányzati rendeletben megállapított közszolgáltatási díjat alkalmazza és 
érvényesítse a szolgáltató, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 89/2012. számú határozatát.

Tárgy: Tájékoztatás a települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás díjával kapcsoltban 

89/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  települési  szilárd 
hulladékkezelési  közszolgáltatás  díjával  kapcsolatban  adott  tájékoztatást  tudomásul  vette, 
mely szerint a települési  szilárd hulladékkezeléssel kapcsolatos közszolgáltatási  feladatokat 
ellátó  Csongrád  Megyei  Településtisztasági  Kft.  2012.  május  1.  napjától  Kiszombor 
Nagyközség  Önkormányzata  Képviselő-testületének  a  települési  szilárd  hulladékkezeléssel 
kapcsolatos közszolgáltatás ellátásáról szóló 29/2008. (XI. 25.) KKÖT rendeletét módosító 
21/2011.  (XII.  14.)  önkormányzati  rendeletével  megállapított  közszolgáltatási  díjakat 
alkalmazza és érvényesíti.

Határozatról értesül:
      - Csongrád Megyei Településtisztasági Kft.

- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  települési  folyékony  hulladékra  vonatkozóan  az 
önkormányzati rendeletben megállapított közszolgáltatási díjat alkalmazza és érvényesítse a 
szolgáltató, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 90/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Tájékoztatás  a  települési  folyékony  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési 
közszolgáltatás díjával kapcsoltban 

90/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  települési  folyékony 
hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  közszolgáltatás  díjával  kapcsolatban  adott 
tájékoztatást  tudomásul  vette,  mely  szerint  a  települési  folyékony hulladékkal  kapcsolatos 
hulladékkezelési  közszolgáltatási  feladatokat  ellátó  Makó-Térségi  Víziközmű  Kft.  2012. 
május 1. napjától Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének a települési 
folyékony  hulladékkal  kapcsolatos  hulladékkezelési  közszolgáltatásról  szóló  14/2003.(VII. 
29.) KKÖT rendeletét módosító 19/2011. (XII. 14.) önkormányzati rendeletével megállapított 
közszolgáltatási díjakat alkalmazza és érvényesíti.
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Határozatról értesül:
      - Makó-Térségi Víziközmű Kft.

- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- 357/2011.(XII. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  357/2011.(XII.  13.)  KNÖT  határozat  hatályon  kívül 
helyezése. 2011. decemberében döntöttünk, 23 millió Ft-ot a szennyvízberuházáshoz átadunk 
előlegként, közben megérkezett decemberben a támogatás, ezért a 23 millió Ft-ot nem kell 
átadni.  Kötöttünk  egy  megállapodást  Makóval,  átutaltuk  az  összeget,  mert  benne  volt  a 
költségvetésünk eredeti előirányzatában a 48 millió Ft. Amíg hatályban van a 23 millió Ft-ról 
szóló határozat, addig ez gyakorlatilag lehetőséget ad arra, hogy még azt is átutaljuk, ezt nem 
szeretnénk, ezért kérjük a képviselő-testülettől, hogy ezt a határozatot szíveskedjen hatályon 
kívül  helyezni.  Kérdés?  Aki  egyetért  a  határozati  javaslatban  foglaltakkal,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 91/2012. számú határozatát.

Tárgy: A 357/2011.(XII. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése

91/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  357/2011.
(XII. 13.) KNÖT határozat hatályon kívül helyezése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést 
hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  akként  határoz,  hogy  a 
szennyvízberuházással  kapcsolatos  kötelezettségek  –  átmeneti  intézkedés  előlegszámla 
finanszírozására  tárgyú  357/2011.(XII.  13.)  KNÖT  határozatát  hatályon  kívül  helyezi, 
tekintettel arra, hogy az abban meghatározott összeg megelőlegezése már nem szükséges.

A határozatról értesül:
- Makó és Térsége Víziközmű Társulat
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

-  A  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megállapodás a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  előterjesztés  a  Dél-alföldi  Regionális 
Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának  módosítása.  Jogszabályi  háttér 
változása miatt szükséges a módosítás. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a Társulási 
Megállapodás módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 92/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítása

92/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  a  Dél-alföldi 
Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának  módosítása  tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a  helyi  önkormányzatok 
társulásairól  és  együttműködéséről  szóló  1997.  évi  CXXXV.  törvény  5.  §  (2)  bekezdése 
alapján  a  Dél-alföldi  Regionális  Környezetvédelmi  Társulás  Társulási  Megállapodásának 
módosítását a melléklet szerinti tartalommal jóváhagyja.

A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
jelen határozat mellékletét képezi.

A határozatot kapja:
- Kakas Béla elnök Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás
   6762 Sándorfalva, Szabadság tér 1.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Közgazdasági Csoport Polgármesteri Hivatal Kiszombor
- Irattár

- Közterületi vendéglátó terasz létesítése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a kérelem és a terv a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Közterületi  vendéglátó  terasz  létesítése.  A  dohányzási 
törvény miatt  az  italboltok  vendégeket  vesztenek és  kérik  a  közterület  tulajdonosát,  hogy 
járuljanak  hozzá  különféle  megoldásokhoz,  amelyekkel  kinti  teraszt,  ülőhelyeket 
létesíthetnek. Az egyik kérelem az Infúzió üzemeltetőjétől érkezett. Két variációt vázolt fel, 
az „A” variációban nem szerencsés, hogy az épület melletti gyalogjárdát kívánják elfoglalni 
paddal, asztallal. Ha a képviselő-testület hozzájárul, akkor javaslom, hogy a „B” változatot 
fogadja el. Kérdés, észrevétel, vélemény, javaslat?

Gazsi Gábor képviselő: Nem kellene a kérelmet elutasítani, a „B” változatot javaslom. 
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Bacsa György alpolgármester:  Járdára nem kellene  kipakolni.  Meg kellene  kérni,  hogy a 
csikkeknek valami nagyobb edényt helyezzenek ki, ne legyen szétdobálva. 

Szegvári Ernőné polgármester: A határozatban kéri, hogy fogalmazzuk bele, hogy megfelelő 
számú vagy több csikktartó  legyen elhelyezve.  Bízom benne,  hogy a törvényt  módosítani 
fogják, mert a közterületek tele vannak csikkel. Állandóan takarítjuk.

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Nyugaton  kiraknak  egy-egy  kis  asztalt,  ennek 
létjogosultsága  van,  csak  nem  ilyen  nagy  padokat,  asztalokat  kellene  kihelyezni.  A  „B” 
variációval egységesebb lenne a két italbolt, mivel egy utcában vannak, nem lenne szerencsés, 
hogy az egyik ilyen, a másik olyan.

Szekeres Krisztián képviselő: Jó volt, hogy rajzot is készítettek hozzá. Elgondolkodtam az 
utcaképen,  hogyan  is  nézne  ki,  mert  hosszában  kívánják  elhelyezni.  Mi  lenne  akkor,  ha 
keresztben lenne elhelyezve? Kérdés, hogy mit ér az önkormányzatnak az a rózsakert rész.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Eléggé elöregedtek  azok a rózsatövek,  át  is  lehet  ültetni. 
Kiraknak valahova asztalokat,  az is kultúra kérdése,  hogy ha valaki  annál  az asztalnál  ül, 
akkor az ott elmenőkhöz megjegyzéseket ne fűzzön.

Szekeres Krisztián képviselő: Ha oda akar szólni, onnan is oda fog. 

Szegvári Ernőné polgármester: Azért nem mindegy, mekkora a távolság.

Bacsa György alpolgármester: Az „A” variációban párhuzamosan nem jó elhelyezni, mert az 
5 m távolságot a dohányzási rendelet miatt be kell, hogy tartsa. Ha megfordítja, akkor 5 m-en 
belül lesz. 

Balázs  Zoltán képviselő:  A  járdán  a  virágüzlet,  a  zöldséges  termékei  is  kint  vannak. 
Megszokták az emberek. 

Szegvári Ernőné polgármester: Ez nagyobb annál. Kérdés? Aki az „A” variációval ért egyet, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület 7 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Aki  a  „B”  variációval  ért  egyet,  azzal,  hogy  megfelelő 
nagyságú és színvonalú csikktartó kerüljön kihelyezésre, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 93/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A kiszombori Infúzió söröző (Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 5.) előtti közterületi 
vendéglátó terasz kialakítása

93/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  Csizmadia 
Mónika egyéni vállalkozó kérelmét - miszerint az általa üzemeltetett „Infúzió” söröző (6775 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 5.) előtti területen saját költségén vendéglátó nyári teraszt 
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kívánna kialakítani - 20 m2 területen, a környezetbe illő szerkezetben és anyagból, bármikor 
elbontható  formában oly módon,  hogy az eredeti  utcakép visszaállíthatóvá  válna -   és  az 
alábbi döntést hozta:
 
Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  Csizmadia  Mónika  egyéni 
vállalkozó,  mint  az  „Infúzió”  Söröző  üzemeltetője  azon  kéréséhez,  hogy  a  Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi  utca  5.  számú  ingatlan  előtti  közterületen  az  épülettel  szemben  lévő 
zöldfelület  közterületen 20m2 nagyságú  terület  igénybevételével  vendéglátó  teraszt 
létesíthessen saját költségén, tulajdonosi hozzájárulását adja az alábbi feltételek mellett: 

- a teraszt a bejárattal szemben állva, annak jobb oldalára eső részén, a zöld területen, a 
járda mellett 20 m2 nagyságban lehet kialakítani,

- a  teraszon felépítmény (tető)  nem létesíthető,  csak  asztalokhoz  rögzített  árnyékoló 
ernyő, napernyő helyezhető el, 

- a teraszt csapadékvízelvezető-rendszer felőli részén korláttal kell ellátni,
- a  járdát  a  terasz  működtetése  során  vendéglátó-ipari  tevékenységre  nem  veheti 

igénybe, csak átjárásra,
- a terasz megszűnése esetén az eredeti állapot visszaállítása a kérelmezőt terheli (az 

eredeti állapot magába foglalja a pad visszahelyezését, korlát elbontását, a talaj olyan 
kialakítását, hogy az a növényzet újra telepítésére alkalmas legyen), 

- a  terület  igénybevétele  előtt  külön  eljárás  keretén  belül,  közterület-használati 
engedélyt (éves) kell kérni, a létesítés csak ennek birtokában kezdhető meg,

- a kérelmezőnek kell beszereznie a vendéglátó nyári terasz üzemeltetésével kapcsolatos 
engedélyeket  és  az  ő  felelőssége  az  üzemeltetéssel  összefüggő  szabályok  (így  a 
munkavédelmi, tűzvédelmi, stb.) betartása.  

A  Képviselő-testület  a  fentieken  túl  felhívja  a  terasz  üzemeltetőjét,  hogy  a  településkép 
védelme  érdekében,  figyelemmel  a  nemdohányzók  védelméről  és  a  dohánytermékek 
fogyasztásának,  forgalmazásának  egyes  szabályairól  szóló  1999.  évi  XLII.  törvény 
módosítása  tárgyában  kiadott  2012.  évi  XXVI.  törvényben  foglaltakra,  a  teraszon  olyan 
környezetbe illő, ízléses, továbbá méretében a forgalomnak és a köztisztasági elvárásoknak 
megfelelő  hulladéktároló  edényt  helyezzen  ki,  amely  alkalmas  a  vendégek dohányzásából 
eredő hulladék befogadására.   

A Képviselő-testület tájékoztatja a kérelmezőt, hogy a közterület-használat engedélyezésével 
kapcsolatos  hatáskörét  Kiszombor  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a 
közterület  használat  rendjéről szóló 3/2005.(I.  25.) KKÖT rendeletének 3. § (1) bekezdése 
alapján a polgármesterre ruházta át.

A határozatról értesül:
-     Csizmadia Mónika egyéni vállalkozó Infúzió söröző 
       6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u.5.   
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A kiszombori Fortuna söröző előtti  közterületi  vendéglátó teraszra fedett ülőhelyek 
kihelyezése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző
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/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a kérelem a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A következő döntési javaslat a kiszombori Fortuna söröző 
előtti közterületi vendéglátó teraszra fedett ülőhelyek kihelyezése. Ebben az esetben is kérjük 
a  megfelelő  csikktartók  kihelyezését.  Kérdés?  Aki  egyetért  a  határozati  javaslatban 
foglaltakkal,  a  megfelelő  nagyságú  és  színvonalú  csikktartó  kihelyezésével,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 94/2012. számú határozatát.

Tárgy: A kiszombori Fortuna söröző (Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 12.) előtti közterületi 
vendéglátó teraszra fedett ülőhelyek kihelyezése

94/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Sütő Gábor, a 
Bull-net Bt. képviselőjének, mint a Fortuna söröző (6775 Kiszombor,  Nagyszentmiklósi u. 
12.) üzemeltetőjének kérelmét, miszerint a képviselő-testület hozzájárulását kérte ahhoz, hogy 
a  söröző  előtti  közterületen  már  meglévő  vendéglátó  teraszra,   saját  költségén,  fedett 
ülőhelyeket helyezhessen el, és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Sütő Gábor, a Bull-net Bt. 
képviselőjének,  mint  a  Fortuna  söröző  (6775  Kiszombor,  Nagyszentmiklósi  u.  12.) 
üzemeltetőjének kéréséhez,  hogy a Kiszombor,  Nagyszentmiklósi  utca 12.  számú ingatlan 
előtti közterületen, a már meglévő vendéglátó teraszra fedett ülőhelyeket helyezzen ki saját 
költségén, tulajdonosi hozzájárulását adja az alábbi feltételek mellett: 

- a fedett padok az épület előtt már kialakított vendéglátó teraszra helyezhetők ki,
- a  járdát  a  terasz  működtetése  során  vendéglátó-ipari  tevékenységre  nem  veheti 

igénybe,  csak  a  kiszolgálással  összefüggő  átjárásra,  a  gyalogosforgalmat  nem 
akadályozhatja,

- a terasz megszűnése esetén az eredeti állapot visszaállítása a kérelmezőt terheli, 
- a terület igénybevétele külön eljárásban közterület-használati engedély (éves) köteles
- az  üzemeltetőnek  kell  biztosítania  a  terasszal  igénybevett  közterület  tisztántartását, 

különös figyelemmel a dohányzásból eredő szennyeződésre, továbbá a dohányzással 
kapcsolatos szabályok betartását,

- a  kérelmezőnek  felelőssége  az  üzemeltetéssel  összefüggő  szabályok  (így  a 
munkavédelmi, tűzvédelmi, dohányzással kapcsolatos, stb.) betartása.  

A  Képviselő-testület  a  fentieken  túl  felhívja  a  terasz  üzemeltetőjét,  hogy  a  településkép 
védelme  érdekében,  figyelemmel  a  nemdohányzók  védelméről  és  a  dohánytermékek 
fogyasztásának,  forgalmazásának  egyes  szabályairól  szóló  1999.  évi  XLII.  törvény 
módosítása  tárgyában  kiadott  2012.  évi  XXVI.  törvényben  foglaltakra,  a  teraszon  olyan 
környezetbe illő, ízléses, továbbá méretében a forgalomnak és a köztisztasági elvárásoknak 
megfelelő  hulladéktároló  edényt  helyezzen  ki,  amely  alkalmas  a  vendégek dohányzásából 
eredő hulladék befogadására.   

A Képviselő-testület tájékoztatja a kérelmezőt, hogy a közterület-használat engedélyezésével 
kapcsolatos  hatáskörét  Kiszombor  Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a 
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közterület  használat  rendjéről szóló 3/2005.(I.  25.) KKÖT rendeletének 3. § (1) bekezdése 
alapján a polgármesterre ruházta át.

A határozatról értesül:
-     Sütő Gábor Bull-net Bt. képviselője, Fortuna söröző 
      6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u.12.   
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti bérlakás bérleti jogviszonya
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  Kiszombor,  Óbébai  u.  6.  szám  alatti  bérlakás  bérleti 
jogviszonya. Kérdés? Aki tudomásul veszi a bérleti jogviszony megszüntetésére vonatkozó 
bejelentést, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 95/2012. számú határozatát.

Tárgy: Szabó Vincéné lakásbérleti jogviszonya

95/2012.(IV. 24.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Szabó Vincéné, 
mint  az önkormányzati  tulajdonú Kiszombor,  Óbébai u. 6. szám alatti  bérlakás bérlőjének 
kérelmét,  mely  a  Kiszombor,  Óbébai  u.  6.  szám alatti  bérlemény  bérleti  jogviszonyának 
megszüntetésére vonatkozott és az alábbi döntést hozta: 

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  Szabó  Vincéné,  mint  a 
Kiszombor, Óbébai u. 6. szám alatti lakás bérlője bérleti jogviszonyának megszüntetéséről 
szóló bejelentését tudomásul veszi és az általa bérelt  önkormányzati  tulajdonú Kiszombor, 
Óbébai u. 6. szám alatti bérlakás bérleti jogviszonyát 2012. április 30. napjával megszünteti.

A határozatról értesül: 
- Szabó Vincéné
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  Aki  egyetért  a  bérlakás  meghirdetésével,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 96/2012. számú határozatát.
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Tárgy:  A Kiszombor,  Óbébai u. 6. szám alatti  önkormányzati  tulajdonú bérlakás pályázat 
útján történő hasznosítása

96/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati tulajdonú, 
Kiszombor,  Óbébai  u.  6.  szám  alatti,  90m2  nagyságú  önkormányzati  tulajdonú  bérlakás 
hasznosítására  irányuló,  a  lakások  és  helyiségek  bérletére,  valamint  az  elidegenítésükre 
vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005. (XI. 29.) KKÖT rendeletben (a továbbiakban: 
Rendelet) foglaltak alapján pályázat útján dönt. A lakbér mértéke a Rendelet 1. melléklete 
alapján kerül megállapításra.

A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert,  hogy a pályázati felhívás helyi 
újságban,  valamint  az  önkormányzat  honlapján  és  hirdetőtábláján  történő  közzétételéről 
gondoskodjon. 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- eTanácsadó asszisztens alkalmazásával megvalósuló közfoglalkoztatás
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  előterjesztés  az  eTanácsadó  asszisztens 
alkalmazásával  megvalósuló  közfoglalkoztatás.  Pályázatot  lehet  benyújtani,  70  %-os 
támogatást  biztosítanának,  november  végéig  történő  alkalmazásra,  legalább  középfokú 
végzettséggel  kell  rendelkeznie  a  munkavállalónak.  Felmerült  a  falugyűlésen  a  gáz-  és  a 
villanyóra  állás  bejelentése.  Ha  lenne  ilyen  alkalmazottunk,  meghirdetnénk  ezt  a 
tevékenységet,  de ha nincs  is  ilyen  emberünk,  Hévízi  Gézáné munkájába,  szerintem, még 
beleférhetne. Ha meghatároznánk egy időpontot, például szerda 14 órától 18 óráig és esetleg 
még egy napot, akkor még a munkaidejébe beleférhetne. Jöhetnének az idősek a számláikkal, 
és fel tudnánk interneten adni az óraállásokat.

Szekeres Krisztián képviselő: A havi adott fix nappal az a probléma, hogy háztartásonként 
különböző az időintervallum, amikor be kell jelenteniük. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Lehet  hetente  is,  ezt  még  nem térképeztük  fel,  azt  sem 
tudjuk, mekkora lenne az igény. 

Gazsi Gábor képviselő: Az is felmerült, hogy lehet kérni időpont módosítást, az interneten 
ezt is el lehet intézni, de ehhez olyan ember kell, aki meg is tudja ott csinálni.
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Szegvári Ernőné polgármester: Nagy Lőrinccel erről még nem tudtunk beszélni, de ennek a 
rendszerét ki kellene alakítsuk, bele kellene raknunk a helyi újságba és majd látjuk, hányan 
igénylik és hányan jönnének el a művelődési házba. Ezt akkor is meg kellene csinálni, ha 
nincs eTanácsadó.

Vígh Krisztina könyvtáros: A könyvtárban is van internet-elérés, ott vagyunk, ha bármikor 
bejöttek ilyen problémával, segítettünk.

Szegvári Ernőné polgármester: A könyvtárban nehezebb megoldani, mivel a dolgozónak kell 
a számítógép mellett ülnie és elintéznie. Ebben most nem kell dönteni, keressük a megoldást 
erre a problémára. Meg kell nézni, milyen bejelentési időszakok vannak, ezek alapján milyen 
dátumokat kellene meghatározni, hogyan fér bele a munkatárs idejébe. Ezt követően kellene 
belerakni  az  újságba.  Kérdés?  Aki  egyetért,  hogy  pályázzunk  eTanácsadó  asszisztens 
foglalkoztatására, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 97/2012. számú határozatát.

Tárgy: eTanácsadó asszisztens alkalmazásával megvalósuló közfoglalkoztatás

97/2012.(IV. 24.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az eTanácsadó 
asszisztens alkalmazásával megvalósuló közfoglalkoztatás tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  pályázatot  nyújt  be  a 
Csongrád  Megyei  Kormányhivatal  Munkaügyi  Központ  Makói  Kirendeltségéhez  1  fő 
eTanácsadó  asszisztens  munkakörben  napi  6  órás  időtartamú  közfoglalkoztatására  2012. 
május 1. napjától 2012. november 30. napjáig.

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a pályázattal kapcsolatos 
nyilatkozatok  megtételére,  a  pályázat  benyújtására,  a  szükséges  aláírásokra,  valamint  a 
pályázati  önrész  184.023,-  Ft  összegét  az  Önkormányzat  2012.  évi  költségvetésében  a 
felhalmozási tartalék terhére biztosítja.

A határozatról értesül:
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Munkaügyi Központ Makói Kirendeltsége 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Tájékoztató a bölcsőde fenntartásával kapcsolatos felterjesztésről
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a válaszlevelek a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Tájékoztató  a  bölcsőde  fenntartásával  kapcsolatos 
felterjesztésről.  A Nemzeti  Erőforrás  Minisztérium munkatársával,  Kovácsné  B.  Ildikóval 
beszéltem telefonon, mert nem tudtam, mennyire volt érthető, hogy a normatív támogatást 
szeretnénk továbbra is kapni. Elmondta, hogy az idei évben nem lehet bölcsődei férőhelyeket 
bővíteni,  csak  akkor,  ha  kötelező  feladat,  illetve  ha  Európai  Uniós  pályázaton  bővítéssel 
együtt  járó  támogatást  nyert.  Az  a  cél,  hogy  a  normatíva  megmaradjon,  de  semmi 
konkrétumot  nem mondott.  Ezeket  a  válaszokat  kaptuk,  tudomásul  kellene  venni.  Bízunk 
benne, hogy a bölcsődével kapcsolatos jelezésnek, figyelemfelhívásnak lesz eredménye.  A 
Takarékszövetkezet által rendezett tájékoztatón az önkormányzati főosztályról érkezett előadó 
elmondta,  hogy  a  szakági  minisztériumok  fogják  majd  eldönteni  a  prioritást.  Az 
önkormányzatoknak  csak  a  kötelező  feladatait  fogják  támogatni  normatívával.  A  családi 
napközivel  történő  megoldás  nem  tetszik,  mivel  egy  rövid  tanfolyamot  követően  már 
végezhető.  Úgy  gondolom,  hogy  gyerekekre  történő  vigyázáshoz  nem  elegendő  egy 
tanfolyam, ez szakma. Oda kell figyelni, megfelelő élelmiszert adni, gondozni, ápolni. 

Szekeres  Krisztián képviselő:  Az írásos  anyagban az szerepel,  hogy 2012. január  1-jétől 
lehetővé teszi a fenntartók számára a díj bevezetését. Ez lenne az egyik lehetőség, de erről 
már  döntöttünk,  hogy  nem  kívánjuk  bevezetni.  Volt  benne  egy  stilisztikai  paradoxon 
számomra, hogy a bölcsődei ellátás alternatívájaként megjelent új ellátási formák bölcsőde-
óvoda  integráció,  egységes  óvoda-bölcsőde,  így  legfőképp  a  családi  napközi  elterjedése 
kínálhat megoldást. Az „így” szót nem értem, hogy került oda.

Szegvári Ernőné polgármester: A közös óvoda, bölcsőde az egy integráció, a családi napközi 
egy külön ellátórendszer. 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az egységes óvoda-bölcsőde eddig a kistelepüléseken 
működött, oda lehet a 2 éves bölcsődés korúakat vinni. Integrált bölcsőde-óvoda eddig még 
sehol  nem  jelent  meg.  Többcélú  intézményeknél  esetlegesen  lehet.  Van,  ahol  egy 
kistelepülésen minden egy intézmény keretein belül működik.

Szegvári Ernőné polgármester: Van lehetőség, hogy 2,5 éves kortól felvegyük a gyermeket 
az óvodába.  Kérdés?  Aki  tudomásul  veszi  a  tájékoztató  válaszokat,  kérem,  kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 98/2012. számú határozatát.

Tárgy: Tájékoztató a bölcsőde fenntartásával kapcsolatos felterjesztésről.

98/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megismerte  és  tudomásul 
veszi a  bölcsőde fenntartásával  kapcsolatos  önkormányzati  felterjesztéssel  kapcsolatban az 
illetékes minisztériumoktól érkezett tájékoztató válaszokat.

Erről értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár
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- Tájékoztató az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Tájékoztató  az  Idősek  Gondozóházában  lakók 
elhelyezésének előkészítéséről.  Kérdezem az intézményvezetőt,  5  vagy 4 lakó elhelyezése 
nincs megoldva?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető:  5 fő van az intézményben,  ebből 1 fő a saját 
lakására fog majd hazatávozni. A leadott írásos anyaghoz képest, 2 lakó, ha az egészségügyi 
eredményeik negatívak, akkor felvételre kerülnek Óföldeákra, ennyi a változás. 

Szegvári Ernőné polgármester: Akkor még marad 3 fő, akit el kellene helyezni. 

Bacsa György alpolgármester: Mikor várható az elhelyezésük?

Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Felhívtam valamelyik nap mind a két befogadó 
intézményt, azt mondták, hogy kilátásban sincs, hogy a közeljövőben mikor tudják fogadni a 
lakókat, másnap itt  volt  a levél,  hogy 23.-ától fogadják, így nem lehet tudni.  Mindenkivel 
elbeszélgettek  személyesen,  hogy  milyen  egyéb  lehetőségeik  vannak,  ha  véletlenül  az 
intézményi elhelyezésük nem valósul meg az előre meghatározott időpontig.

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 99/2012. számú határozatát.

Tárgy: Tájékoztató az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről

99/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
tájékoztatót az Idősek Gondozóházában lakók elhelyezésének előkészítéséről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető
- Irattár

- „Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok a kistérségekben” pályázat 
- együttműködési megállapodás
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző
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/A megkeresés a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: „Egészségre nevelő és szemléletformáló életmódprogramok a 
kistérségekben”  pályázat  -  együttműködési  megállapodás.  Javaslom  az  együttműködést. 
Hozzáteszem,  ez  a  védőnőknek  is  nagyon  sok  munkát  fog  jelenteni,  valamint  a 
háziorvosokkal is majd leülnek, mivel a tevékeny közreműködésük nélkül ez a program nem 
fog  sokat  érni.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Aki  egyetért  az  együttműködési 
megállapodással, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 100/2012. számú határozatát.

Tárgy:  „Egészségre  nevelő  és  szemléletformáló  életmódprogramok  a  kistérségekben” 
pályázat - együttműködési megállapodás

100/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az „Egészségre 
nevelő és szemléletformáló életmódprogramok a kistérségekben” pályázat - együttműködési 
megállapodás tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a TÁMOP 
6.1.2.-11/3  „Egészségre  nevelő  és  szemléletformáló  életmódprogramok  a  kistérségekben” 
című  pályázathoz  együttműködési  megállapodást  köt  a  Dr.  Diósszilágyi  Sámuel  Kórház- 
Rendelőintézettel (6900 Makó, Kórház u. 2. képviseli: Dr. Baráth Lajos főigazgató).

A Képviselő-testület  felhatalmazza  Szegvári  Ernőné  polgármestert  a  határozat  mellékletét 
képező együttműködési megállapodás aláírására.

A határozatról értesül:
- Dr. Baráth Lajos főigazgató
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- Fodorné Csamangó Gabriella földbérleti kérelme
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Fodorné Csamangó Gabriella földbérleti kérelme a következő 
előterjesztés. A képviselő-testület 2010-ben döntött úgy a kisebbségi önkormányzat kérésének 
megfelelően,  ha  van  önkormányzati  földterület,  ami  nincs  bérbe  adva,  akkor  ajánljuk  fel 
részükre. Felajánlottuk, telt az idő, ott maradt beműveletlenül, most is gazos. Lenyilatkozta az 
önkormányzat képviseletében elnök úr, hogy nincs rá szükségük, így ki lehet adni. Érkezett 
kérelem bérbevételre,  de tiszta  gaz,  ezért  kéri,  hogy az idei  évben bérleti  díjat  ne kelljen 
fizetnie, mert gaztalanítást kell végrehajtania. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a 
bérbeadással és azzal, hogy az idei évre ne kérjünk bérleti díjat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 101/2012. számú határozatát.

Tárgy: Fodorné Csamangó Gabriella földbérleti kérelme

101/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  Fodorné 
Csamangó Gabriella földbérleti kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete Fodorné Csamangó Gabriella 
kiszombori  lakos kérelmének helyt  adva részére a Kiszombor,  Kör u. 35., 36. szám alatti 
4.082  m2 területű,  önkormányzati  tulajdonú  földeket  egy  éves,  határozott  időtartamra, 
mezőgazdasági  művelés  céljára  bérbe adja,  a  földterületek  után a  2012-es évre vonatkozó 
haszonbérleti díj fizetése alól mentesíti azzal a feltétellel, hogy a gazmentesítést elvégzi.

A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a fentiek alapján a 
megjelölt földterületek bérbeadásáról a bérleti szerződést kösse meg.

A határozatról értesül:
- Fodorné Csamangó Gabriella
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- Élő nagykoncert produkciója
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Szóbeli tájékoztató/

Szegvári Ernőné polgármester: A falunappal kapcsolatban történt változás. Megkérem Nagy 
Lőrincet, tájékoztassa a képviselő-testületet.

Nagy Lőrinc művelődésszervező: Nem tudjuk, hogy nyert-e a LEADER pályázat, azt viszont 
tudjuk, hogy a Bikini együttes elszerződött arra a dátumra, nem tartották tovább a július 28.-ai 
időpontot.  Korábban  nem  tudtuk  szerződés  irányába  vinni,  mert  bizonytalan  a  pályázat. 
Jelenleg két lehetőség van. Az egyik egy hasonló költségű zenekarral pótolni, helyettesíteni, 
illetve mivel most 2 naposra van szervezve a rendezvény, vasárnapra lehetne tenni a Bikini 
együttes koncertjét. Mind a két napra biztosított a technika. A két napnak a kínálata más, mert 
szombatra mozgalmasabb programok vannak tervezve, vasárnap nóta- és operettműsor lenne, 
de egy kora esti záróest lehetne.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  MVH-tól  még  nem  kaptunk  választ,  hogy  lehet-e 
változtatni a fellépők személyén. 

Nagy Lőrinc művelődésszervező: Az biztos, hogy annyit támogat a pályázat, mint amennyit 
beadtunk a Bikinire. Ha kevesebbet költenek rá, azt vissza kell fizetni, ha többet, akkor az 
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önkormányzatnak kell  biztosítania  a plusz költséget.  Az a biztos,  hogy a Bikini koncertre 
beállított nettó összeget támogatja a pályázat, ehhez képest tudunk változtatni.

Szegvári Ernőné polgármester: Ha vasárnap lesz a Bikini koncert, akkor a szombati kieső 
időt kell kitölteni.

Nagy Lőrinc művelődésszervező: Át kell szerveznünk a programot, meg lehet oldani. 

Szegvári Ernőné polgármester: Vélemény, javaslat?

Szirbik Imre képviselő: Vasárnap legyen a Bikini koncert.

Balázs Zoltán képviselő: Ha mégsem vállalja a Bikini együttes a vasárnapi fellépést, akkor 
javaslom, hogy bízzuk meg Nagy Lőrincet, keressen egy másik hasonló zenekart.

Szegvári Ernőné polgármester: Aki azzal ért egyet, hogy a Bikini koncert vasárnap legyen 
megtartva,  ha  nem  vállalja  a  fellépést,  akkor  Nagy  Lőrincet  felhatalmazzuk  arra,  hogy 
keressen egy hasonló népszerűségű és költségű együttest, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 102/2012. számú határozatát.

Tárgy: Élő nagykoncert produkciója

102/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  megtárgyalta  az  élő 
nagykoncert produkciója tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  286/2011.(IX.  27.)  KNÖT 
határozatában döntött  arról, hogy amennyiben a Vidékfejlesztési  Minisztérium, mint az Új 
Magyarország  Vidékfejlesztési  Program  Irányító  Hatósága  az  Európai  Mezőgazdasági 
Vidékfejlesztési  Alapból  a  Helyi  Vidékfejlesztési  Stratégiák  LEADER  fejezet 
végrehajtásához  kapcsolódó  IV.  intézkedéscsoportba  tartozó  a  Maros-völgyi  LEADER 
Egyesület  által  megfogalmazott  „lovas  turisztikai  attrakciók  és  rendezvények  támogatása” 
felhívásra „Kiszombori Közösségi Napok szervezése” címmel benyújtott pályázat nyer a 90 
perces, élő nagykoncert fellépőjeként a Bikini együttest kívánja meghívni.

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  akként  határoz,  hogy 
amennyiben a Bikini együttes a rendezvényen a fellépést 2012. július 29. napján (vasárnap) 
vállalni  tudja,  úgy az élő nagykoncert  fellépőjeként  továbbra is a Bikini  együttest  kívánja 
meghívni.

A Képviselő-testület arra az esetre, ha a Bikini együttes a rendezvényen a fellépést nem tudja 
vállalni  felhatalmazza  Nagy  Lőrinc  művelődésszervezőt,  hogy  hasonló  népszerűségnek 
örvendő  együttestől,  hasonló  fellépési  összegért  rendelje  meg  az  élő  nagykoncert 
produkcióját.

A határozatról értesül:
- Szegvári Ernőné polgármester
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Nagy Lőrinc művelődésszervező
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

- EU Önerő Alap pályázat benyújtása
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

     polgármester jegyző

/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  EU  Önerő  Alap  pályázat  benyújtása  a  következő 
előterjesztés. Az EU Önerő Alap pályázattal kapcsolatban változtak a szennyvízcsatornázás 
főszámai,  ezért  az  Önerő Alap  pályázatot  újra  be kell  adni.  Ez  teljes  körűen tartalmazza 
mindegyik településnek a számait. Kiszomborra vonatkozik: 48 millió Ft saját forrással, amit 
át is utaltunk már, 48 millió Ft-os EU Önerő Alappal, a KEOP támogatásunk 1.209.159.345,- 
Ft, lakossági hozzájárulás 138.723.030,- Ft, önerő 48 millió Ft, EU Önerő Alap támogatás 48 
millió  Ft,  az  elszámolható  költségek  1.443.882.375,-  Ft.  El  nem  számolható  költség 
14.597.153,- Ft és a projekt mindösszesen nettó 1.458.479.528,- Ft. Az el nem számolható 
költség adódik a Nagyszentmiklósi és a Makói utca aszfaltozásából, mert a Kht. kezelésében 
és tulajdonában vannak ezek az utak, és csak a teljes körű aszfaltozást fogadta el a felbontás 
után, ez nem számolható el a pályázatban. A kiszombori lakástakarék-pénztári szerződések 
egy része még tudja fedezni, illetve az elmaradások behajtásának következtében lesznek még 
befizetések. Makónál 350 millió Ft van beállítva hitelként. 200 millió Ft-ot kapott Makó az 
államtól és 150 millió Ft-ot hitelből biztosít. Kérdés? Aki egyetért az EU Önerő Alap pályázat 
benyújtásával, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 103/2012. számú határozatát.

Tárgy: EU Önerő Alap pályázat benyújtása

103/2012.(IV. 24.) KNÖT. h
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  az EU Önerő 
Alap pályázat benyújtása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta:

Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete,  mint  a  Makó  Város  és 
Térsége  Szennyvízcsatornázásának  és  Szennyvíztisztításának  Megvalósítására  Létrejött 
Önkormányzati Társulás tagönkormányzata támogatja, hogy a Környezet és Energia Operatív 
Program keretében  a  Szennyvízelvezetés  és  tisztítás  kétfordulós  pályázati  konstrukcióban 
megvalósítandó projektek támogatására kiírt pályázati felhívásra (KEOP-1.2.0) benyújtott 2. 
fordulós,  „Makó  és  térsége  szennyvízcsatornázásának  és  szennyvíztisztításának  
megvalósítása” tárgyú,  KEOP-1.2.0/2F-2008-0001  azonosítójú  pályázatához  kapcsolódóan 
EU Önerő Alap pályázatot nyújtson be a Társulás a 6/2012. (III.1.) BM rendelet alapján 
a saját forrás kiegészítésére.

- A  pályázó  megnevezése:  Önkormányzati  Társulás  Makó  Város  és  Térsége 
Szennyvízcsatornázásának és szennyvíztisztításának megvalósítására
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- A fejlesztés megnevezése: KEOP-1.2.0/2F-2008-0001 „Makó és térsége (Apátfalva, 
Földeák,  Kiszombor,  Magyarcsanád,  Maroslele)  szennyvízcsatornázása  és 
szennyvíztisztítása” 

- A fejlesztés elszámolható összköltsége: nettó 13.960.375.000,- Ft 
- A fejlesztés el nem számolható költsége: nettó 252.358.637,- Ft várhatóan

A projekt várható pénzügyi ütemezése és forrásszerkezete az alábbi:
- (nettó, Ft-ban)

Ssz. Megnevezés 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen

I. 
Pályázó összes saját 
forrása (13,49%) 2 403 429 0 161 847 28 928 536 733 124 464 698 363 897 419 889 543 1 882 871 716

1
Lakossági 
hozzájárulás (9,47%) 1 686 436 0 113 565 20 298 549 514 418 108 490 027 345 294 627 713 1 321 171 716

2 Bank hitel (1,07%) 191 470 0 12 893 2 304 608 58 404 760 55 635 540 33 450 729 150 000 000

3

Települések 
hozzájárulása 
(1481/2011. Korm. 
Hat.) (2,95%) 525 523 0 35 389 6 325 379 160 301 596 152 701 012 91 811 101 411 700 000

II. 
EU Önerő Alap 
Támogatás (4,02%) 716 993 0 48 282 8 629 987 218 706 356 208 336 552 125 261 830 561 700 000

III. 

Támogatási 
konstrukció 
keretében igényelt 
támogatás (EU és 
hazai együttesen) 
(82,49%) 14 699 578 0 989 871 176 929 386 4 483 851 462 4 271 252 889 2 568 080 098 11 515 803 284

 

Beruházás 
pályázatban 
elszámolható 
költsége (100%) 17 820 000 0 1 200 000 214 487 909 5 435 682 282 5 177 953 338 3 113 231 471 13 960 375 000

 

Beruházás 
pályázatban el nem 
számolható költsége 0 0 23 277 900 22 115 234 23 440 000 82 433 077 101 092 426 252 358 637

 
Beruházás teljes 
költsége 17 820 000 0 24 477 900 236 603 143 5 459 122 282 5 260 386 415 3 214 323 897 14 212 733 637

A projekt településenkénti bontása, pénzügyi ütemezése és forrásszerkezete az alábbi: 
(A hatályos  Társulási  Megállapodásban rögzített  beruházáshoz  történő hozzájárulás  arányának 
megfelelően)

(nettó, Ft-ban)

Megnevezés

Beruhá-
záshoz 
történő 
hozzájáru
-lás 
aránya

KEOP 
Támogatás 
(82,49%)

Lakossági 
hozzájárulás 
(9,47%)

Önerő (Hitel 
+ 
1481/2011. 
(XII.23.) 
Korm.hat.) 
(4,02%)

EU Önerő 
Alap 
Támogatás 
(4,02%)

Elszámolható 
költségek 
Mindösszesen 
(100%)

El nem 
számolható 
ktg. - 
Lakossági 
hozzájárulás
-ból finansz. 
*

Projekt 
mindösszesen

MAKÓ 49,20% 5 665 775 216 650 016 484 350 000 000 350 000 000 7 015 791 700 170 427 653 7 186 219 353

KISZOMBOR 10,50% 1 209 159 345 138 723 030 48 000 000 48 000 000 1 443 882 375 14 597 153 1 458 479 528

MAROSLELE 10,00% 1 151 580 328 132 117 172 44 250 000 44 250 000 1 372 197 500 15 402 264 1 387 599 764

FÖLDEÁK 10,80% 1 243 706 755 142 686 545 45 450 000 45 450 000 1 477 293 300 17 026 443 1 494 319 743

APÁTFALVA 12,60% 1 450 991 214 166 467 636 49 000 000 49 000 000 1 715 458 850 26 767 274 1 742 226 124

MAGYARCSANÁD 6,90% 794 590 427 91 160 848 25 000 000 25 000 000 935 751 275 8 137 850 943 889 125

Összesen 100,00% 11 515 803 284 1 321 171 716 561 700 000 561 700 000 13 960 375 000 252 358 637 14 212 733 637

*Az el nem számolható költségek településenkénti bontása nem a hozzájárulások arányával megegyező %-os 
mértékű, tekintettel a Szennyvíztisztító telep ipari hányadára, mely teljes egészében Makó Városát terheli.
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A projekt pénzügyi ütemezése településenként, éves bontásban: 

A fejlesztés Makóra eső részének pénzügyi ütemezése                                                (nettó, Ft-ban)

A fejlesztés 
Makóra eső 
részének pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen
Elszámolható 
ktgek 8 955 448 0 603 060 107 790 979 2 731 704 173 2 602 182 395 1 564 555 645 7 015 791 700
El nem számolható 
ktgek 0 0 15 720 476 14 935 282 15 829 948 55 670 279 68 271 667 170 427 653

Mindösszesen 8 955 448 0 16 323 536 122 726 261 2 747 534 121 2 657 852 675 1 632 827 313 7 186 219 353

A fejlesztés Kiszomborra eső részének pénzügyi ütemezése                                      (nettó, Ft-ban)

A fejlesztés 
Kiszomborra eső 
részének pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen

Elszámolható ktgek 1 843 073 0 124 113 22 183 882 562 197 351 535 541 170 321 992 787 1 443 882 375
El nem számolható 
ktgek 0 0 1 346 461 1 279 209 1 355 837 4 768 167 5 847 478 14 597 153

Mindösszesen 1 843 073 0 1 470 574 23 463 091 563 553 188 540 309 338 327 840 265 1 458 479 528

A fejlesztés Maroslelére eső részének pénzügyi ütemezése                                        (nettó, Ft-ban)

A fejlesztés 
Maroslelére eső 
részének pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen

Elszámolható ktgek 1 751 569 0 117 951 21 082 512 534 285 765 508 952 992 306 006 711 1 372 197 500
El nem számolható 
ktgek 0 0 1 420 726 1 349 764 1 430 619 5 031 157 6 169 998 15 402 264

Mindösszesen 1 751 569 0 1 538 676 22 432 276 535 716 384 513 984 149 312 176 709 1 387 599 764

A fejlesztés Földeákra eső részének pénzügyi ütemezése                                             (nettó, Ft-ban)

A fejlesztés 
Földeákra eső 
részének pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen

Elszámolható ktgek 1 885 721 0 126 985 22 697 209 575 206 398 547 933 403 329 443 585 1 477 293 300
El nem számolható 
ktgek 0 0 1 570 542 1 492 098 1 581 479 5 561 696 6 820 628 17 026 443

Mindösszesen 1 885 721 0 1 697 527 24 189 307 576 787 877 553 495 099 336 264 214 1 494 319 743

A fejlesztés Apátfalvára eső részének pénzügyi ütemezése                                          (nettó, Ft-ban)
A fejlesztés 
Apátfalvára eső 
részének 
pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen

Elszámolható ktgek 2 189 732 0 147 457 26 356 397 667 939 742 636 269 862 382 555 661 1 715 458 850
El nem számolható 
ktgek 0 0 2 469 049 2 345 727 2 486 243 8 743 544 10 722 711 26 767 274

Mindösszesen 2 189 732 0 2 616 506 28 702 124 670 425 985 645 013 406 393 278 371 1 742 226 124

A fejlesztés Magyarcsanádra eső részének pénzügyi ütemezése                               (nettó, Ft-ban)

A fejlesztés 
Magyarcsanádra 
eső részének 
pénzügyi 
ütemezése 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 Összesen
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Elszámolható ktgek 1 194 458 0 80 435 14 376 930 364 348 854 347 073 516 208 677 082 935 751 275
El nem számolható 
ktgek 0 0 750 646 713 154 755 873 2 658 233 3 259 944 8 137 850

Mindösszesen 1 194 458 0 831 081 15 090 084 365 104 727 349 731 749 211 937 026 943 889 125

A projekt megvalósítása során felmerülő el nem számolható költségek fedezetét a lakossági 
befizetések  biztosítják,  a  Társulás  és  Makó  és  Térsége  Víziközmű  Társulattal  kötött 
Együttműködési megállapodásban foglaltak alapján. 

A Képviselő Testület felhatalmazza a Társulási Tanácsba delegált személyt  minden az EU 
Önerő Alap pályázat  benyújtásához szükséges döntés  meghozatalára  és minden szükséges 
intézkedés, nyilatkozat megtételére.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

A határozatról értesül:
1.)  Szegvári Ernőné polgármester
2.) Dr. Kárpáti Tibor jegyző
3.) Makó és Térsége Szennyvízcsatornázási Társulás
4.) Irattár

3. Napirend
Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva  Önkormányzatainak  a  Kiszombori  Egyesített 
Egészségügyi  és  Szociális  Intézmény  Szociális  Alapszolgáltatás  és  Gyermekjóléti 
Szolgálatot  Ellátó  Szervezeti  Egységének  fenntartó  társulása  2011.  évi  költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
Előadók: Szegvári Ernőné Szabóné Tamás Julianna Kunné Horváth Izabella

    polgármester     közgazd. csop.vez.       EESZI vezető

/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A következő napirend Kiszombori Egyesített Egészségügyi 
és  Szociális  Intézmény  Szociális  Alapszolgáltatás  és  Gyermekjóléti  Szolgálatot  Ellátó 
Szervezeti Egységének fenntartó társulása 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi 
beszámolója.  Kérdés?  Aki  elfogadja  az  Egyesített  Egészségügyi  és  Szociális  Intézmény 
Szociális  Alapszolgáltatás  és  Gyermekjóléti  Szolgálatot  Ellátó  Szervezeti  Egységének 
fenntartó társulása 2011. évi költségvetés  teljesítéséről  szóló pénzügyi  beszámolót,  kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 104/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori  Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot 
Ellátó  Szervezeti  Egységének  fenntartó  társulása  2011.  évi  költségvetés  teljesítésének 
értékelése

104/2012.(IV. 24.) KNÖT. h
HATÁROZAT
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint  a Kiszombor,  Ferencszállás,  Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori 
Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti 
Szolgálatot  Ellátó  Szervezeti  Egységének  fenntartó  társulása  2011.  évi  költségvetés 
teljesítésének értékelését:

I. Családsegítő és gyermekjóléti szolgálat

Bevételi előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés %

Intézményfinanszírozás    6.826               6.918                       6.918              100  
Bevétel összesen:    6.826 6.918     6.918 100

Kiadási előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés %
1. Személyi jellegű kiadás    4.621 4.745 4.745 100
2. Munkaadót terhelő járulék    1.226 1.187 1.187 100
3. Dologi kiadások       979                  986                      986                   100  

Kiadás összesen:    6.826 6.918 6.918 100

Létszám adatok:
Teljes munkaidőben foglalkoztatott 2 fő
Részmunkaidőben foglalkoztatott 1 fő

II. Nappali szociális ellátás

Bevételi előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti       Módosított Teljesítés %

Intézményfinanszírozás                            5.440               4.488                       4.488              100  
Bevétel összesen:   5.440 4.488     4.488 100

Kiadási előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti       Módosított Teljesítés %
1. Személyi jellegű kiadás   3.245 2.974 2.975 100
2. Munkaadót terhelő járulék      876    786    785 100
3. Dologi kiadások   1.319                  728                      728                   100  

Kiadás összesen:   5.440 4.488 4.488 100

Létszám adatok:
Részmunkaidőben foglalkoztatott 2 fő

A határozatról értesül:
- Jani János polgármester Ferencszállás 
- Fekete József polgármester Klárafalva
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
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- Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény Kiszombor
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

4. Napirend
Kiszombor – Ferencszállás - Klárafalva önkormányzatai által fenntartott Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011. évi költségvetés 
teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
Előadók: Szegvári Ernőné Szabóné Tamás Julianna Börcsökné Balázs Márta

    polgármester     közgazd. csop.vez.       óvodavezető

/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvodai Társulás 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámolója a következő 
napirend. Szóbeli kiegészítés?

Szabóné  Tamás  Julianna közgazdasági  csoportvezető:  Ferencszállási  és  a  klárafalvi 
normatíva  elszámolással  kapcsolatban  szeretném  elmondani,  hogy  a  negatív 
intézményfinanszírozás abból adódott, hogy az Államkincstár ellenőrzést folytatott és azok a 
3 évesek után, akik december 31-ig betöltötték a 3 évet és az utolsó napon nem jelentek meg 
az óvodában, így nem tudták igénybe venni az óvodai nevelést, mert az óvoda zárva volt, nem 
igényelhettünk volna normatív  támogatást.  Mind a három települést  érintően a normatívát 
vissza kellett fizetni. Ferencszállásnál és Klárafalvánál ez költségként került beállításra. Havi 
ütemezést minden hónapban fizette a két település.

Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: A normatíva lehívása fontos feladatunk, 
miután ezt előzőleg engedélyezték, elég volt, hogy be volt íratva a gyermek, ezért próbáltuk 
leigényelni. 

Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A Pénzügyminisztériumtól kértünk 
ezzel kapcsolatban állásfoglalást, telefonon azt mondták, hogy természetesen az számít, hogy 
a  gyermek  be  van  íratva  az  óvodába,  az  írásos  állásfoglalásban  már  egy  kicsit 
homályosítottak,  de  arra  utaltak,  ne  fogadjuk  el  a  MÁK  döntését,  a  MÁK  kitartott  az 
álláspontja mellett, így vissza kellett fizetni.

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló 
pénzügyi beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 105/2012. számú határozatát.

Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 2011. évi 
költségvetés teljesítésének értékelése

105/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak szerint a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvodai Társulás 
2011. évi költségvetésének teljesítésének értékelését:

Bevételi előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés %

Intézményfinanszírozás                            73.342                82.582                81.243                98,4  
Bevétel összesen:   73.342   82.582   81.243   98,4

Kiadási előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés %
4. Személyi jellegű kiadás 51.284 55.844 54.797   98,1
5. Munkaadót terhelő járulék 13.716 14.631 14.349   98,1
6. Dologi kiadások   8.342               12.107               12.097                 99,9  

Kiadás összesen:             73.342 82.582 81.243   98,4

Létszám adatok:
Teljes munkaidőben foglalkoztatott 27 fő
Részmunkaidőben foglalkoztatott                   1 fő

A határozatról értesül:
- Jani János polgármester Ferencszállás 
- Fekete József polgármester Klárafalva
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda Kiszombor
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

5. Napirend
Kiszombor,  Ferencszállás  és  Klárafalva  Községek  önkormányzatai  által  fenntartott 
Iskolafenntartó Társulás 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
Előadók: Szegvári Ernőné Szabóné Tamás Julianna Szabóné Vígh Erzsébet

    polgármester     közgazd. csop.vez.       iskolaigazgató

/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 18. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  napirend  Kiszombor,  Ferencszállás  és 
Klárafalva  Községek  önkormányzatai  által  fenntartott  Iskolafenntartó  Társulás  2011.  évi 
költségvetés  teljesítéséről  szóló pénzügyi  beszámolója.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Aki 
elfogadja  az  Iskolafenntartó  Társulás  2011.  évi  költségvetés  teljesítéséről  szóló  pénzügyi 
beszámolóját, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 106/2012. számú határozatát.
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Tárgy:  Kiszombor,  Ferencszállás  és  Klárafalva  Községek  Önkormányzatainak  Általános 
Iskolai Intézményfenntartó Társulása 2011. évi költségvetés teljesítésének értékelése

106/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
alábbiak  szerint  Kiszombor,  Ferencszállás  és  Klárafalva  Községek  Önkormányzatainak 
Általános  Iskolai  Intézményfenntartó  Társulása  2011.  évi  költségvetés  teljesítésének 
értékelését:

Bevételi előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés %

1. Működési bevétel     3.903     3.259     3.259 100
2. Intézményfinanszírozás                      123.616              134.066              132.411                98,8  
Bevétel összesen: 127.519 137.325 135.670   98,8

Kiadási előirányzat és teljesítése
adatok ezer forintban

Megnevezés Eredeti      Módosított Teljesítés  %
7. Személyi jellegű kiadás 80.351 85.548 85.107   99,5
8. Munkaadót terhelő járulék 21.638 22.170 22.051   99,5
9. Dologi kiadások 25.530 28.338 27.244   96,1
10. Beruházás, felújítás                                                1.269                 1.268                100  

Kiadás összesen:           127.519           137.325           135.670              98,8

Létszám adatok:
Teljes munkaidőben foglalkoztatott 36 fő

A határozatról értesül:
- Jani János polgármester Ferencszállás 
- Fekete József polgármester Klárafalva
- Dr. Gácsi Zoltán körjegyző
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Dózsa György Általános Iskola Kiszombor
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

6. Napirend
A 2011. évi költségvetés teljesítéséről szóló pénzügyi beszámoló.
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

  polgármester jegyző
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet és a P.Ü.V.E.B. határozata a jegyzőkönyv 19. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  2011.  évi  költségvetés  teljesítéséről  szóló  pénzügyi 
beszámoló. Ma a Pénzügyi Bizottság megtárgyalta a beszámolót, kérem a bizottság elnökét, 
tájékoztassa a testületet.
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Gazsi  Gábor képviselő:  A  Pénzügyi  Bizottság  megtárgyalta  a  beszámolót,  elfogadásra 
javasolja. Felmerült a bizottsági ülésen, hogy esetleg könyvvizsgálót kellene alkalmazni, elő 
kellene készíteni, milyen költséggel járna, és milyen hatása volna.

Szegvári Ernőné polgármester: A májusi testületi ülésre előkészítjük, hogy milyen formában 
lehet könyvvizsgálót alkalmazni, hogy kell kiírni pályázatot, mennyi a költsége. Most ebben 
nem kell dönteni, ez egy javaslat volt.  Arról is beszélt a Pénzügyi Bizottság, hogy két hét 
múlva ismét tartanak ülést és az ellenőrzési feladataikat megbeszélik, hogyan és miképpen 
tudnának  ellenőrzéseket  végezni,  hiszen  vannak  a  bizottságban  megfelelő  végzettségű 
szakmai emberek is. Kérem a közgazdasági csoportvezetőt, tájékoztassa a képviselő-testületet 
a zárszámadási rendelet-tervezetről.

Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A szöveges indokolásban a Pénzügyi 
Bizottság kifogásolta, hogy homályos a megfogalmazás az iparűzési adó esetében: „a 2011. 
évi  iparűzési  adó  esetében  az  eredeti  előirányzathoz  viszonyítva  jelentősen  kevesebb 
bevételünk  keletkezett,  melynek  oka  valószínűsíthetően  a  gazdasági  válság  volt.”  Lehet, 
konkrétabban kellett  volna fogalmazni.  Polgármester  asszony felhívta  a figyelmet,  hogy a 
2011.  évi  döntéseknek  a  2012.  évre  gyakorolt  hatásánál  kimaradt  a  Szeged  és  Környéke 
Vízgazdálkodási  Társulat  részére  vállalt  2,5  millió  Ft-os  kötelezettség.  Az  idei  évi 
költségvetési  rendeletben  szerepel.  Nem a  beszámolóhoz  kapcsolódik,  hanem az  idei  évi 
költségvetéshez,  hogy  az  átmeneti  otthon  esetében  novemberben,  mikor  a  normatívát 
igényeltük,  nem  volt  arról  szó,  hogy  megszűnik  ez  az  ellátási  forma,  megigényeltük  9 
gondozottra, ami most azt jelenti, hogy le kell mondani 6 gondozottat, mert éves átlagban 3 
főnél több nem lesz, ez mínusz 4 millió Ft-ot fog jelenteni az idei évi költségvetésben.

Szegvári Ernőné polgármester: A dolgozói jogviszonyok megszűnése miatt is többletkiadást 
okoz. 

Szabóné Tamás Julianna közgazdasági  csoportvezető:  A pénzmaradványról  el  szeretném 
mondani, hogy mind kötelezettségvállalással terhelt. Az iskolánál és az óvodánál a TÁMOP-
os  pályázat  erre  az  évre  áthúzódó  maradványa.  A  fogorvosi  szolgálatnál  a  doktornő 
jogviszonya decemberben megszűnt,  kifizetésre  kerültek különböző kötelező járandóságok, 
de  januárban  került  ténylegesen  lekönyvelésre.  A  könyvtár  könyvvásárlásra  kapott 
támogatást, abból maradt még összeg, illetve pénzmaradványból végzett még ebben az évben 
különböző karbantartásokat az épületen. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés  a  beszámolóval  kapcsolatban?  Aki  egyetért  a 
zárszámadási rendelettel, az elhangzott kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 11/2012. számú határozatát.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének
11/2012. (IV. 25.) önkormányzati rendelete

az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének végrehajtásáról
Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az  államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 91. §-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 
32. cikk (1) bekezdés f) pontjában meghatározott gazdálkodási feladatkörében eljárva a 
28.,  a  29.  és  a  30.  melléklet  tekintetében  a  helyi  önkormányzatok  társulásairól  és 
együttműködéséről  szóló  1997.  évi  CXXXV.  törvény  8.  §  (3)  bekezdésében 
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meghatározott  feladatkörében  eljáró  Ferencszállás  Község  Önkormányzatának 
Képviselő-testületével és Klárafalva Község Önkormányzatának Képviselő-testületével, 
továbbá a 4/1. és a 8. melléklet tekintetében az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. 
törvény 91. § (3) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljáró Kiszombori Roma 
Nemzetiségi Önkormányzattal egyetértésben, valamint a helyi önkormányzatokról szóló 
1990.  évi  LXV.  törvény  92.  §  (13)  bekezdés  a)  pontjában  biztosított  véleményezési 
jogkörében  eljáró  Pénzügyi,  Ügyrendi,  Vagyonnyilatkozat-nyilvántartó  és  Ellenőrző 
Bizottság véleményének ismeretében a következőket rendeli el:

1. §

(1) A Képviselő-testület a 2011. évi költségvetés végrehajtását 
738  291  000,-  Ft,  azaz  Hétszázharmincnyolcmillió-kettőszázkilencvenegyezer  forint 
bevétellel,
662 412 000,- Ft, azaz Hatszázhatvankettőmillió-négyszáztizenkettőezer forint kiadással, 
70 422 000,- Ft, azaz Hetvenmillió-négyszázhuszonkettőezer forint pénzkészlettel jóváhagyja.

(2) A tárgyévi helyesbített pénzmaradvány összege 81 688 000.- Ft, azaz Nyolcvanegymillió-
hatszáznyolcvannyolcezer forint. 
(3)  A  tárgyévi  módosított  pénzmaradvány  összege  83  212  000,-  Ft,  azaz 
Nyolcvanhárommillió-kettőszáztizenkétezer forint. 

2. §

Az 1. §-ban jóváhagyott bevételi és kiadási előirányzatok és teljesítésük az 1-30. mellékletben 
kerülnek részletezésre.

3. §

Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba. 

Szegvári Ernőné sk. Dr. Kárpáti Tibor sk. 
      polgármester jegyző

2. Napirend
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.
-  Makói  Kistérség  Többcélú  Társulása  Belső  Ellenőrzési  Társulása  2011.  évi  éves 
ellenőrzési jelentése és éves összefoglaló ellenőrzési jelentése
Előadók: Szegvári Ernőné Dr. Kárpáti Tibor

   polgármester jegyző

/Az  előterjesztés,  a  határozati  javaslat,  a  belső  ellenőrzési  jelentés  és  P.Ü.V.E.B.  határozata  a 
jegyzőkönyv 20. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Makói  Kistérség  Többcélú  Társulása  Belső  Ellenőrzési 
Társulása 2011. évi éves ellenőrzési jelentése és éves összefoglaló ellenőrzési jelentése.

Gazsi Gábor képviselő: A Pénzügyi Bizottság tárgyalta, elfogadásra javasolja.
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Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a belső ellenőrzési jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 107/2012. számú határozatát.

Tárgy: A 2011. évi belső ellenőrzési tevékenységről szóló éves ellenőrzési jelentés és az éves 
összefoglaló ellenőrzési jelentés elfogadása

107/2012.(IV. 24.) KNÖT h.
HATÁROZAT

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  a helyi  önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. törvény 92. § (10) bekezdése alapján előterjesztett, a Makói Kistérség 
Többcélú Társulása Belső Ellenőrzési Társulás belső ellenőrzési szervezete által 2011. évben 
végzett  belső  ellenőrzési  tevékenységről  szóló  éves  ellenőrzési  jelentést,  továbbá  az 
önkormányzati  költségvetési  szerveknél  végzett  ellenőrzések  alapján  készült  éves 
összefoglaló jelentést megtárgyalta és a mellékletek szerinti tartalommal elfogadja.

Az Éves Ellenőrzési  Jelentés  és  az Éves  Összefoglaló  Ellenőrzési  Jelentés  jelen határozat 
mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22.
- Makó Város Önkormányzata Polgármesteri Hivatal Belső Ellenőrzési Csoport 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport
- Irattár

7. Napirend
Tájékoztató  a  civil  kapcsolatokról,  a  településen  működő  társadalmi  szervezetek 
tevékenységéről.
- Beszámoló az Ifjúsági és Sport Bizottság tevékenységéről
Előadó: Balázs Zoltán

Bizottság elnöke

/A beszámoló a jegyzőkönyv 21. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság  tevékenységéről  szóló 
beszámolóval  folytassuk  a  munkánkat.  A  beszámolóban  látszik,  hogy  mennyi  mindennel 
foglalkoztak,  mit  tettek.  A  rendezvényeink  kapcsán,  a  nyári  fesztivál,  civilekkel  történő 
együttműködés, sportrendezvények, nagyon szerteágazó a munkájuk. Köszönjük a bizottság 
elnökének és a tagoknak is az elvégzett munkát. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja 
a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze.
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 108/2012. számú határozatát.

Tárgy: Az Ifjúsági és Sportbizottság tevékenységéről szóló beszámoló

108/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
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HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Balázs Zoltán elnök beszámolóját az Ifjúsági és Sportbizottság tevékenységéről.

A beszámoló a határozat mellékletét képezi 

A határozatról értesül:
- Balázs Zoltán elnök Ifjúsági és Sportbizottság 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- Trianon Emlék Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 22. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Trianon Emlék Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató. 
Jelezték,  hogy  nem  tudnak  részt  venni  a  testületi  ülésen.  Most  jelenleg  a  rovástáblán 
dolgoznak. Ezzel kapcsolatban észrevétel, vélemény?

Balázs Zoltán képviselő: A táblával kapcsolatban megkeresett többször. A makói táblának 
nem látom értelmét, az emberek 90 %-a nem érti. Láttam nagyon szép kis kopjafát és azon 
volt keresztben kitéve a tábla, az tényleg felhívta a figyelmet. 

Bacsa  György alpolgármester:  Nem  kopjafában  gondolkodnék,  hanem  ha  stílszerűek 
lennénk,  akkor  egy szikladarabba  kellene  felvésetni.  Egy alumínium oszlopra  felhelyezni, 
mint egy helyiségjelző táblát, szerintem, nem megfelelő forma. Ha ezt akarja, akkor legyen 
korhű, sziklába vésesse bele, úgy rakják ki.

Balázs  Zoltán képviselő:  A Közútkezelő  ehhez  a  táblához adta  meg  az  engedélyt,  mivel 
szabvány tábla. 

Bacsa György alpolgármester: A kisállomáshoz kellene csak engedélyt kérni, mivel az összes 
többi bejáróhely az önkormányzaté. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Attól függ, hova rakja ki.  A Makói utca a Közútkezelőé. 
Ezeket  a  táblákat  beljebb  rakná  ki,  mivel  a  jelenlegi  Kiszombort  jelző  táblák  is  beljebb 
vannak. Van, ahol mi vagyunk a kezelők, van, ahol a Közútkezelő.  Valószínű, hogy csak 
olyan táblákat engedélyez, ami a közút forgalmát nem zavarja. Úgy gondolom, ha valami az 
önkormányzatra van bízva egy másik utcánál, útszakasznál nekünk is ezt kellene követni. Ha 
kirakunk  sziklát,  az  baleset  szempontjából  veszélyforrás,  azt  nem  biztos,  hogy  engedni 
kellene.

Bacsa György alpolgármester: Ha nekimennek, mind a kettő összetörik.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  egyik  sokkal  lágyabb  anyag,  sziklának  nekicsapódni 
teljesen más, mint egy alumínium oszlopnak. 
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Balázs  Zoltán képviselő:  Amíg  nem  foglalnak  benne  állást,  hogy  mit  akarnak,  addig 
felesleges erről vitatkozni.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Javaslom  elfogadásra  a  tájékoztatót.  Aki  elfogadja  a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 109/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Trianon Emlék Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató

109/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Kövesdi Sándor elnök tájékoztatóját a Trianon Emlék Egyesület tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Kövesdi Sándor elnök
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- „Marosszögi Egyetértés” Vadásztársaság tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Bacsa György

     elnök

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 23. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: A „Marosszögi Egyetértés” Vadásztársaság tevékenységéről 
szóló tájékoztatóval folytassuk munkánkat. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni elnök úr?

Bacsa György elnök: Nem.

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés, észrevétel?

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  A  vadásztársasággal  mindig  partnerek  voltak.  A 
gyerekek ellátogathattak a vadetetőkhöz, nyúlhajtásban vehettek részt. Nagyon sok pozitív, 
kedvező tapasztalatunk van, mindig fogadókészek voltak. Dicséretes és követendő példa. 

Szegvári Ernőné polgármester: Orvvadászat?

Bacsa György elnök: Nem mondhatom, hogy nincs, minimális a hurkolás. Óriási előny, hogy 
jelen  vannak  a  határrendészek,  jelentősen  visszaszorítja.  Fegyveres  orvvadászatról  nem 
tudunk. 

Szegvári Ernőné polgármester: Vaddisznó állomány?
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Bacsa  György alpolgármester:  Románia  felől  szaporodik,  és  komoly  gondot  okoz  a 
gazdáknak. A vaddisznó egész évben vadászható vadfaj. 

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés a vadásztársaság munkájához? 

Balázs Zoltán képviselő: A pályázatok miatt lett a társaság közhasznú?

Bacsa György elnök: Pályázni nem fogunk, de úgy gondoljuk, hogy van pénzbeli haszna is. 
Látható,  hogy 6-7 millió Ft-ból gazdálkodunk, ami két alkalmazott  bére és járulékai,  és a 
takarmány költségekre megy el. 

Szekeres Krisztián képviselő: Ha valaki elüt vadat, mi az eljárás? 

Bacsa György elnök: Attól függ, hol üti el. Ezért beruháztunk 800.000,- Ft értékben 2 éve, 
hogy  kitegyék  a  főútra  a  vadveszély  táblát,  ezt  1  km-enként  ismétlik,  mert  Csongrád 
megyében úgy döntöttek, hogy az autós 1 km után elfelejti a táblát. Dunántúlon 6 és 10 km-re 
vannak kihelyezve.  Ha kint  van a tábla,  akkor a  bíróság nem szokott  helyt  adni  az autós 
kérelmének, ha nincs kint a tábla, akkor nagy valószínűséggel megnyeri a pert. Jelenleg így 
működik.  Egy időben úgy volt,  hogy a vadászatra jogosultnak kellett  fizetni,  de abban az 
időben lehetett vadütközésre biztosítást kötnie a társaságnak. Most egy biztosítónál sem lehet 
kötni. Egy évig volt olyan szabály, hogy mindenki állta a maga kárát. 

Szekeres Krisztián képviselő: Ha elütnek egy vadat és nincs kint tábla, akkor az illetékes 
vadásztársaságnak kell szólni?

Bacsa György alpolgármester: Igen.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Egyéb  kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Aki  elfogadja  a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 110/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Marosszögi Egyetértés Vadásztársaság tevékenységéről szóló tájékoztató

110/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Bacsa  György  elnök  tájékoztatóját  a  Marosszögi  Egyetértés  Vadásztársaság 
tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Bacsa György elnök
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár
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/Bacsa György alpolgármester távozott, így a képviselő-testület 6 fővel folytatja munkáját./

- Kiszombori Lövészklub SE tevékenységéről szóló tájékoztató

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 24. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  Kiszombori  Lövészklub  SE  tevékenységéről  szóló 
tájékoztatóval  folytassuk  a  munkánkat.  Sákovics  József  működteti  ezt  az  önkormányzati 
tulajdonban lévő épületet, ahol a Lövészklub működik, most telefonált, hogy nem tud jönni. 
Ezzel kapcsolatban van-e kérdés, melyet megküldünk írásban, és úgy válaszolna rá. 

Balázs Zoltán képviselő: Az önkormányzaté az épület?

Szegvári Ernőné polgármester: Igen. Kb. 7-10 éve kapta meg az önkormányzat az MHSZ-
től, kötni kellett egy megállapodást, hogy milyen célra használjuk. Most volt egy felmérés, 
hogy milyen felújítások történtek. Kb. 8 millió Ft-nyi összeget hozott ki az üzemeltető, de 
ekkora összegnek látszódnia kellene az épületen és bizonylatokkal sem tudta alátámasztani. 
Van egy megállapodás a testülettel vagy a korábbi polgármesterrel, hogy amit rákölt, azzal 
elszámolási kötelezettségünk van. Az egész épület nem ér 8 millió Ft-ot. Nem fizetnek érte 
bérleti  díjat  sem.  Kimutatható  akkor  lenne,  ha  számlával  tudná  igazolni.  Lövészklubot 
üzemelteti, ha lát benne üzletet, saját költségén kellene az épületet felújítania.

Balázs Zoltán képviselő: Legalább kimeszeltethetnénk.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Majd  olyan  időszakban,  amikor  nincs  ennyi  munkájuk  a 
festőinknek.  Kérdés?  Aki  elfogadja  a  Lövészklub  tájékoztatóját,  kérem,  kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 111/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiszombori Lövészklub SE tevékenységéről szóló tájékoztató

1112012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Sákovics  József  elnök  tájékoztatóját  a  Kiszombori  Lövészklub  Sportegyesület 
tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Sákovics József SE elnök
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- „Kiszombori Diákokért ” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Szekeres Krisztián
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Kuratórium tagja

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 25. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  „Kiszombori  Diákokért  ”  Alapítvány  tevékenységéről 
szóló  tájékoztatóval  folytassuk  munkánkat.  Szekeres  Krisztián  képviseli  az  alapítványt. 
Szóbeli kiegészítés?

Szekeres Krisztián kuratórium tagja: Nem kívánok szóbeli kiegészítéssel élni, ha van kérdés, 
megpróbálok válaszolni. 

Szegvári Ernőné polgármester: Az alapítványnak van némi pénzeszköze, de a kamatokból 
próbálnak gazdálkodni.

Szekeres  Krisztián kuratórium tagja:  Igen.  Az Szja 1 %-okból is több mint  300.000,-  Ft 
bevételünk keletkezett az elmúlt esztendőben, hasonló ennek az összegnek a nagysága évről 
évre. Az NCA pályázatokat szinte minden évben a lehetőségekhez képest beadtuk. A 3 millió 
Ft-os betétállomány kamatait visszaforgatja az alapítvány, és rendezvényekhez használjuk fel. 
Ami  újdonság,  2012-ben  indult  az  ösztöndíj  program,  kifejezetten  olyan  tanulóknak  lett 
kitalálva motivációként, akik javítanak bizonyos tantárgyanként két jegyet, így a következő 
félévben ösztöndíjban részesülhetnek. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Jelen  van  több  alapítvány,  civil  szervezet  képviselője  és 
biztos tudnak arról, hogy ha közhasznú formában kívánnak továbbra is működni, akkor kettős 
könyvvitelt  szükséges  vezetniük.  Ez  óriási  nagy  gondot  jelent  ezeknek  a  kis  civil 
szervezeteknek,  hiszen  nem  nagy  pénzösszegekkel  gazdálkodnak.  Olyan  híreket  is  lehet 
hallani,  hogy  2014  után  már  csak  a  közhasznúak  tudnak  pályázni.  A  számviteli  törvény 
alapján  csak  képesített  könyvvelői  végzettségű  személy  könyvelhet,  aki  a 
Pénzügyminisztérium regisztrációs adatbázisában is szerepel.  Javaslom, hogy gondolják át, 
mert  ebből  problémák  fognak  származni,  ha  kilépnek  a  közhasznúságból,  akkor  nem 
pályázhatnak.  Abban is  gondolkodtam,  hogy esetleg  valami  könyvelő  rendszert  vásárolni, 
hiszen nem nagy pénzforgalmakról van szó. Megfelelő könyvelőt is keresni kellene. A hivatal 
nincs  ilyenre  felkészülve,  mert  a  programunk,  amit  az  Államkincstár  készített  el,  minden 
évben  követi  a  jogszabályi  változásokat,  de  ez  egy  speciális  területnek  a  könyvelési 
programja. A hivatalban nincs olyan ember, aki ezt el tudná végezni. Az lenne a jó, ha az 
alapítványok,  civil  szervezetek  összefognának  és  keresnének  hozzá  olyan  embert,  aki  ezt 
együttesen  felvállalná.  Tájékoztatásul  szerettem  volna  elmondani.  Kérdés?  Javaslom, 
fogadjuk el az alapítvány tájékoztatóját. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 112/2012. számú határozatát.

Tárgy: A „Kiszombori Diákokért ” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató

112/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Nagy  Róbert  elnök  tájékoztatóját  a  „Kiszombori  Diákokért”  Alapítvány 
tevékenységéről.
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A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Nagy Róbert elnök 6775 Kiszombor, Óbébai u. 6. 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./

8. Napirend
Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól, terveiről.
Előadó: Rácz Mónika

általános igazgató
Hagymatikum Fürdő

Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól, terveiről. 
Köszöntöm Rácz  Mónikát,  a  Hagymatikum Fürdő általános  igazgatóját.  Köszönjük,  hogy 
elfogadta  a meghívásunkat.  Kérem,  tájékoztasson bennünket  a fürdőről,  illetve  próbáljunk 
olyan irányba elmozdulni, hogy hol tudnánk egymás munkáját segíteni. Hiszen a makói fürdő 
nemcsak Makót, hanem a térséget is szolgálja. 

Rácz Mónika általános igazgató: Szeretettel üdvözlök mindenkit. Nagyon szépen köszönöm 
a  meghívást.  Órákat  tudnék  beszélni  szeretett  fürdőmről,  de  megpróbálom  röviden  és 
tömören,  igazából  az  együttműködésre  kihangsúlyozni  a  dolgokat.  Ha  kérdés  van, 
természetesen  válaszolok.  A múlt  héten  voltunk 3 hónaposak,  egy negyedév áll  a  hátunk 
mögött,  ami  fele  tél  és  fele  esős  tavaszi  időszak  volt,  ennek  ellenére  egy jó  és  hasznos 
időszakot  zártunk  le.  Át  kellett  helyeznünk  a  szemeteseinket,  fogasainkat,  óráinkat 
alkalmazkodva ahhoz, amit a vendégeink szerettek volna. Úgy gondolom, most már komplett 
lesz az épület, még egy-két irányítótáblát kiteszünk, hiszen a vendégek jelezték, hogy nagyon 
labirintus az épület. Most már a nyári szezonra készülünk, pénteken fogjuk kinyitni a 33 m-es 
tanuszodát,  így  hétvégén  is  tudnak  a  vendégek  úszni.  Május  25-én  lesz  a  nyárnyitó, 
szezonnyitó partink,  ami egy éjszakai fürdőzéssel fog kezdődni,  25-én pénteken este 9-től 
éjfélig tartana. Tervezés alatt áll, DJ-s, kültéri, illetve szaunaavatós programra gondoltunk. A 
nyáron lesz egy 6 hetes Minimax kölyökstrandunk július 1-től augusztus 12-ig. Emellett az 
olimpiára és az EB-re is készülünk, illetve különböző rendezvényekkel, melyek kidolgozás 
alatt állnak. Ez a közeli jövőképünk. Együttműködés kapcsán több dolgot is hoztam. Egyrészt, 
ami 5 csillagos színvonalú a Hagymatikumban, az a gyógyászati kezeléseink, úgy gondolom, 
hogy  valahogy  meg  kellene  egyeznünk,  hogyan  tudnánk  lépni  afelé,  hogy  a  kiszombori 
lakosok is minél többen tudjanak eljönni, meg tudják fizetni a kezeléseket. Például a 18 éven 
aluliaknak van gyógyúszás oktatás, egyelőre hetente kétszer, de szeretnénk ezt bővíteni. Ez az 
egyik  lehetőség,  ami  felé  elindulhatunk.  A  másik  lehetőség,  amivel  decemberben  már 
megkeresésre  kerültek  az  önkormányzatok,  hogy  az  önkormányzatok  hogyan  tudnának 
hozzájárulni ahhoz, hogy a lakosság be tudjon jönni a fürdőbe, ez lehet akár bérlet, akár jegy, 
ez teljes mértékben önkormányzati megegyezés lehet. Sávosítottuk a rendszert és a település 
lakosságának arányában adnánk kedvezményeket.  Ezek olyan  dolgok, amibe nem mennék 
bele nagyon részletesen, hiszen ezek egyedi tárgyalás alapján fognak eldőlni. Ez az, amit az 
önkormányzat részéről gondoltunk. A másik, minden más kiszombori vállalkozó esetén, aki 
akár  éttermet,  szállást  vagy  panziót  működtet,  akár  valamilyen  rendezvényt  szervez. 
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Természetesen  a  szállásadókkal  csomagokat  szeretnénk  kidolgozni  akár  diákoknak, 
családoknak, akár programokkal összekötve. Két héttel ezelőtt szerdán volt egy megbeszélés, 
amit Kovacsics úr tartott Makó és környéki szállásadóknak és akkor elindult ez a folyamat. 
Innentől kezdve egyéni tárgyalás történik a szállásadókkal. Reklámozási lehetőség is van, ami 
vonatkozik  akár  a  Kukorica  Útvesztőre,  étteremre,  panzióra,  facebookon,  honlapon,  a 
fürdőben és a szálláson, akár fényképek vagy prospektusok formájában. Nagyon röviden és 
gyorsan összefoglaltam a lehetőségeket és igazából várom a kérdéseket, hogy megbeszéljük.

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Köszönöm  a  tájékoztatót.  Érdemes  lenne  a  helyi 
rendezvényeket hirdetni a fürdő honlapján és természetesen a fürdőt Kiszombor honlapján, 
így előre jutni. Ezért kezdeményeztük ezt a találkozót a testületi ülésen is, illetve az itt lévő 
civilekkel, panziósokkal a mai napon. A képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel 
vélemény? 

Balázs Zoltán képviselő: Van-e valamilyen kitalált konkrét formája a reklámozásnak a két fél 
részéről? Hogyan tudjuk ezt a gyakorlatban kivitelezni? 

Rácz Mónika általános igazgató: Gyakorlatban úgy működik, hogy az önkormányzat vagy a 
vállalkozó  megkeres  bennünket,  és  azt  mondja,  hogy  ezeket  a  prospektusokat  szeretné 
kihelyezni,  innen  elindul  a  folyamat,  együttműködési  megállapodást  kötünk,  hogy 
kölcsönösen reklámozzuk egymást.  Ennek az első formája a prospektus. Ha vállalkozónak 
van valamilyen elektronikus anyaga,  akkor kikerülhet a honlapunkra, a partereink közé. A 
vállalkozó honlapjára kikerülünk, mint partnere. A facebookon szintén gondolom, egy partner 
alágat  lehet  létrehozni  és  a  Hagymatikum  facebookján  is  megjelenne.  Ahogy  tudom, 
Kiszombornak  lesz  szeptemberig  tartó  fesztiválja,  akkor  azt  mi  is  ki  tudjuk  rakni  a 
facebookra, illetve ha a Kukorica Útvesztőnek is van egy facebook oldala, akkor szintén ki 
tudja tenni a fürdőt. Így működne ez a kölcsönös együttműködés és reklámozás. 

Balázs Zoltán képviselő: A nyári fesztivál programban résztvevők, akik az egyes programok 
elemeit szervezik, önöket külön kell megkeresniük személyesen?

Rácz Mónika általános igazgató: Mindennek az alapja egy személyes egyeztetés, elmondani 
a személyes elképzeléseket, ott megegyezünk, hogy mit tartalmaz együttműködésünk. 

Szegvári Ernőné polgármester: Ezzel kapcsolatban most tud dönteni a testület, hogy a nyári 
fesztiválra  vonatkozóan  az  önkormányzat  is  köthetne  együttműködési  megállapodást, 
felhatalmazva a polgármestert, hogy aláírhassa. Aki megnézi a kiszombori honlapot, az el tud 
jutni a fürdő honlapjára, hiszen a panziók is elérhetők a honlapunkról.

Rácz Mónika általános igazgató: Ezt tovább lehet fokozni, hogy például kijövünk a Kukorica 
Útvesztőre,  kihozzuk  a  Hagymanót  és  játszik  a  gyerekekkel.  Prospektust  osztogatunk, 
helyszíni megjelenésekben is lehet együttműködés.

Gazsi  Gábor képviselő:  Láttam  Makó  felé,  le  van  véve  a  Hagymatikum  fürdőt  jelző 
reklámtábla. Ebből a táblából egy külföldi nem állapította meg, hogy egy fürdőt jelez. 

Rácz Mónika általános igazgató: Alapvetőn értem, amit mond, de nem tudunk változtatni a 
formán. A Dóm is ugyanúgy néz ki, mint a valóságban. 

44



Gazsi  Gábor képviselő:  Esetleg  kiegészítésként  a fürdőre jellemző hullámot  lehetne  még 
rárakni. Kiszomboriak hogyan járnának szívesen a fürdőbe? Egyszerű: Kiszombor-kártya 50 
%-os kedvezménnyel. 

Rácz Mónika általános  igazgató:  Igazából  ez  az  önkormányzattól  függ,  hogy mekkora  a 
költségvetése. 

Bacsa György alpolgármester: Az autópályán is láttam a táblát, de itthon voltak ismerősök 
külföldről, az volt a véleményük, hogy ki kellene angolul és németül is írni,  hogy az egy 
fürdő. A kiszomboriak számára is megfizethetővé kellene tenni a fürdőt. Úgy gondolom, hogy 
a környéken nem sok olyan 4 fős család él, aki egy hétvégi napon 10.000,- Ft-ot el tudjon 
költeni a fürdőben.

Szegvári Ernőné polgármester: A makói önkormányzat tud adni támogatást. Ha valaki csak a 
tanuszoda részébe megy, az egy olcsóbb szolgáltatás, amit hétvégén is igénybe lehet venni. 

Rácz Mónika általános igazgató: A 33 m-es medence és a két gyermekmedence használatára 
lesz tanuszoda jegy. 

Szegvári Ernőné polgármester: Azt tapasztalom, hogy nagyon magasak az árak. Tudom az 
ármegállapítás a makói önkormányzat kompetenciája, ezt csak észrevételként mondhatjuk el. 
Annyira  szűk  a  kiszombori  költségvetés,  hogy  nem  tudunk  támogatást  adni  a 
kiszomboriaknak. 

Bacsa György alpolgármester: Nem tudom, milyen beléptető-rendszer van, de az is megoldás 
lenne, ha lenne 1-2 vagy 3 órás belépőjegy is. Meg lehet határozni, hogy milyen szolgáltatást 
vehet igénybe. Lehet, valaki csak 1-2 órára menne be, lehet, nőne a forgalom.

Rácz  Mónika általános  igazgató:  Felírtam,  említeni  fogom  Kovacsics  úrnak.  Magát  a 
területet  három  részre  osztottuk,  pont  azért,  mert  a  bérleteseknek  inkább  az  úszás  és  a 
gyógyvíz volt az igénye, ezért most is van olyan jegy, hogy csak a tanuszodába annak, aki 
csak úszni akar.  Van olyan jegy,  ami  az úszásra és a gyógyvízre  vonatkozik,  a  harmadik 
félével mindent igénybe lehet venni. Meg fogom említeni ezt a pár órás jegyet, azonban már 
most rengeteg fajta jegyünk van így is, és igazából azt szeretnénk, az a vendég, aki eljön, az 
egész nap jól érezze magát. Ezért van csocsó, biliárd, ping-pong, kártyaszoba, szolárium, a 
különböző masszázsok, büfé, étterem. Kültéren lesz játszótér, lábtengó pálya. 

Bacsa György alpolgármester: Ez hétvégére jellemző, de aki egy délutánra bemenne úszni és 
beülne félórát a meleg vízbe, az nem fogja kifizetni az egész napos jegy árát. 

Gazsi Gábor képviselő: Lehet, legközelebb már egész napra megy. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Ez  azon  is  múlik,  kit  akarnak  megszólítani,  ha  csak 
olyanokat,  aki  reggel  érkezik  és  hosszú  időt  akar  ott  tölteni,  de  ha  építeni  szeretnének  a 
környező településekre is, ott a realitások hét közben egy rövidebb időszakot lefedő, 1-2 órás 
fürdőzéseket jelentene. Lehet, a térségi települések lakóinak többet el tudnának adni ezekből a 
jegyekből. Ez csak kérés, javaslat. 

Gazsi  Gábor képviselő:  Jártam olyan  helyen,  ahol  3  vendégéjszakát  töltött  a  vendég  és 
ingyen belépőjegyet kapott a fürdőbe. Van-e már ilyen megegyezésük a helyi panziósokkal?
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Rácz Mónika általános igazgató: Folyamatban van, ez szintén együttműködési megállapodás 
a szálloda-, apartman-, panziótulajdonossal.  Ebben az esetben az arányosítás  a kapacitásra 
vonatkozik, ha van egy 20 fős panzió, akkor megmondja, hogy erre a nyárra szeretne például 
100 db jegyet, amit úgy gondolja, értékesíteni is fog. Az alapján, hogy megvesz egyszerre 100 
db jegyet, így kapja a kedvezményt, ami szintén egyéni megállapodás. 

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Ez  egy  nagyon  jó  kezdeményezés.  Van-e  még  kérdés? 
Köszönöm,  hogy eljött  és elmondta  a tájékoztatót.  Elhangzott  sok kérés,  kérem azt,  hogy 
Kovacsics úrnak ezt adja át, hogy esetleg tudjunk ebben előrelépni. Arra kérem a képviselő-
testületet, hogy hatalmazzon fel, hogy megköthessük a megállapodást a fürdővel, ami szerint 
az  önkormányzat  honlapján  elérhető  lenne  a  Hagymatikum fürdő és  a  Kiszombori  Nyári 
Fesztivál programjai a makói fürdő honlapján. Vannak szóróanyagaink is, el fogjuk juttatni. 
Figyeljünk  egymásra,  nekünk  is  az  lenne  a  jó,  ha  a  panzióink  teljes  kihasználtsággal 
működnének, és annak örülnénk, ha a makói fürdő is ugyanígy.  Ehhez szeretnénk minden 
segítséget  megadni.  Aki  elfogadja  a  tájékoztatót  és  egyetért  azzal,  hogy  együttműködési 
megállapodást kössünk a makói fürdővel, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 113/2012. számú határozatát.

Tárgy: Tájékoztató a Hagymatikum Fürdő tapasztalatairól, terveiről

113/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette a Makói Gyógyfürdő Kft. Hagymatikum Fürdő képviseletében  Rácz Mónika általános 
igazgató  „Tájékoztató  a  Hagymatikum  Fürdő  tapasztalatairól,  terveiről”  című  napirend 
keretében adott tájékoztatását.

2.  Kiszombor  Nagyközség  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  egyetért  azzal  a 
kezdeményezéssel,  hogy  kölcsönösség  elvén  a  Kiszombori  Önkormányzat  honlapjáról  a 
Hagymatikum Fürdő honlapja elérhető legyen, illetve a kiszombori helyi rendezvények, mint 
a Kiszombori Nyári Fesztivál tájékoztatója a Hagymatikum Fürdőnél is megjelenhessenek.

3.  A  Képviselő-testület  felhatalmazza  Szegvári  Ernőné  polgármestert,  hogy  vegye  fel  a 
kapcsolatot a Hagymatikum Fürdő vezetőjével és készítsék elő a kölcsönös kedvezményekre, 
az  egymás  honlapján  biztosított  megjelenés  lehetőségére  vonatkozó  Együttműködési 
Megállapodást.

A határozatról értesül:
- Rácz Mónika általános igazgató Makói Gyógyfürdő Kft. Hagymatikum Fürdő 
  6900 Makó, Makovecz tér 6.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

9. Napirend
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A  településünkön  a  falusi  turizmussal,  szállásadással  foglalkozók  tapasztalatainak, 
terveinek megismerése.
Előadók: Baranyi Csaba     Rónainé Török Csilla

Lilaakác Panzió Tó-Party Panoráma Panzió
   működtető működtető

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 26. számú melléklete./

Szegvári Ernőné polgármester: Folytassuk munkánkat a településünkön a falusi turizmussal, 
szállásadással  foglalkozók tapasztalatainak,  terveinek megismerésével.  Köszöntöm Baranyi 
Csabát,  a  Lilaakác  Panzió  tulajdonosát,  működtetőjét.  Kérem,  szóban  tájékoztassa  a 
képviselő-testületet. 

Baranyi Csaba működtető: Köszönöm a meghívást. Szeretettel köszöntök mindenkit. Amikor 
legutoljára itt  voltam, arról tudtam beszámolni,  hogy Kiszomboron a falusi turizmus, mint 
turisztikai tényező, gyakorlatilag nincs, mert akkor még annyira gyerekcipőben járt az egész, 
hogy igazándiból ahhoz, hogy megismerjék magát a települést, nagyon sok marketingre van 
szükség.  Ma  ez  az  állapot  elmozdult  a  nulláról,  apró,  de  biztató  eredményekről  lehet 
beszámolni. A fürdő megnyitása óta kettő olyan vendégünk volt, akik konkrétan használták is. 
Az egyik  vendég azért  jött  ide,  mert  interneten  tudomást  szerzett  a  fürdőről,  felkeltette  a 
kíváncsiságát  és nekünk jutott  a megtiszteltetés,  hogy szállást  adhattunk.  A másik vendég 
osztálytalálkozón  volt  és  amikor  megérkeztek,  beszélgettünk  a  környező  települések  és 
Kiszombor fejlődéséről és felhívtam a figyelmüket a Hagymatikumra. A következő napon, 
mikor vége volt az osztálytalálkozónak, akkor nem azonnal indultak haza, hanem elmentek a 
fürdőbe. A másik irány, amiben szintén fejlődést láthatók, a Honismerti Kör programjai után 
nagyon sokan érdeklődnek, az Útvesztőt emelném ki, mint legnagyobb vonzerőt. Van már 
visszajáró vendégünk is  az Útvesztőre.  A többi programnak nincs akkora vonzereje,  hogy 
külön vendéget tudnék említeni róla. Attól függetlenül volt már rá példa, ha jól emlékszem a 
Szent  Iván-éji  tűzugrás  alkalmával,  amikor  itt  volt  vendég,  korán  érkezett  és  nem siettek 
annyira,  este  elküldtük  őket  a  programra.  Amit  negatívumként  tudnék  elkönyvelni,  az 
autópálya megnyitása. Annak idején azt mondtam, hogy az autópálya megnyitása az átutazó 
vendégeink több mint felét el fogja vinni, pillanatnyilag számításaim szerint 80 %-át vitte el, 
ez nagyon érzékenyen érintett.  Jól  tudom, hogy ez a vendég nem fog visszajönni,  mert  a 
rövidebb út az értelemszerű. A bolgár vendégek azok, akik Temesvár felől itt jönnek át, azok 
maradtak. A Rónai családdal, a Tó-Party Panzió üzemeltetőivel jó kapcsolat alakult ki. Jól 
működik,  ha  valamelyikünknél  nincs  hely,  akkor  a  másikat  tudja  ajánlani.  A  kezdeti 
problémákat  kiküszöböltük,  mert  volt  olyan,  hogy a vendég nem talált  át  egyik  helyről  a 
másikra. Most már úgy csináljuk, hogy egymást felhívjuk és megyünk a vendégért. Amikor 
még nem volt kész a Hagymatikum fürdő, akkor biankó jegyeket kaptunk és azokat tudtuk 
értékesíteni  és  utána  kellett  elszámolni.  Ez  nálam  nem  működött.  Most  az  új 
kedvezményekhez, amiről a hölgy is beszámolt, ehhez fűzők nagy reményeket azzal, hogy ha 
Hagymatikum ad  olyan  kedvezményt,  ami  megfelelő  a  számomra  is  és  mellé  társítom a 
Honismereti Kör programjait, Kiszombor látványosságait és a panzióink adta olyan családias 
kiszolgálást, ami mondjuk egy 20 vagy 40 szobás panziónál már rég nem kapható meg, akkor 
igenis elképzelhető fejlődés vendégéjszakák számában. 
Szegvári  Ernőné polgármester:  Fontos  a  program,  az  együttműködés  és  minden  irányba 
nyitni kell ahhoz, hogy fent tudjanak, fent tudjunk maradni. 
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Baranyi Csaba működtető: Rugalmasan kell alkalmazkodni a helyzethez. Elvitték a 43-as út 
forgalmát az autópályára, amiért az egyik szemem sír, a másik meg nevet, mert az áldatlan 
állapot megszűnt a 43-as úton.

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés, észrevétel, vélemény?

Balázs  Zoltán képviselő:  Megnéztem a  panzió  honlapját,  nem találtam  a  linkeket,  hogy 
támogató vagy kapcsolat.

Baranyi Csaba működtető: Teljesen új honlapunk készül, mivel feltörték, letörölték a teljes 
anyagot,  és  diszkó  hirdetését  rakták  fel  helyette.  Ugyanúgy  fog  kinézni,  mint  a  régi. 
Folyamatban van. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Van-e  még  kérdés?  Amennyiben  nincs,  köszönjük  a 
részvételt. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 114/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Lilaakác Panzió tevékenységéről szóló tájékoztató

114/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  „A  településünkön  a  falusi  turizmussal,  szállásadással  foglalkozók  tapasztalatainak, 
terveinek megismerése” tárgyú napirend keretében Baranyi Csaba tájékoztatóját  a Lilaakác 
Panzió tevékenységéről.

A határozatról értesül:
- Baranyi Csaba Lilaakác Panzió
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

Szegvári  Ernőné polgármester:  Köszöntöm Rónainé  Török  Csillát  a  Tó-Party  Panoráma 
Panzió működtetőjét.

Rónainé  Török  Csilla működtető:  Szeretettel  köszöntök  mindenkit  és  köszönöm  a 
meghívást.  A turisztikához csatlakozva nem csak a saját vállalkozásunk nevében szeretnék 
szólni, hanem Csikota József igazgató úrnak is szeretném az üzenetét tolmácsolni. Második 
éve,  hogy nyáron  lesz  a  kiszombori  falunapok,  így utólag  is  elnézést  kér,  hogy tavaly  a 
zenekar nem tudott becsatlakozni a rendezvénybe. Most üzeni általam, hogy úgy tervezi a 
nyári  programokat  és  a  kiutazásokat,  hogy  be  tudjanak  kapcsolódni  a  falunapi 
rendezvényekbe.  Ezúton  is  a  művészeti  iskola  képviseletében  fel  tudom  ajánlani,  hogy 
bármilyen  produkcióval,  elsősorban  a  zenekarral,  ha  kell  becsatlakozunk  a  falunapi 
rendezvényekbe. A panzió részéről valóban azt látom, hogy mint falusi turizmus a vendégeink 
körében nem állunk a helyzet magaslatán. A nyár folyamán voltak az ország több pontjáról 
érkező vendégeink, illetve nálunk 20 alatti létszámú Európa más országaiból érkező turista 
volt.  Gyakorlatilag  szeptembertől,  ahogy  az  iskola  megkezdődött,  megszűnt  a  turizmus. 
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Abban a lépéshelyzetben sem vagyunk, hogy közel legyünk átutazó út forgalmához, távolabb 
esünk és  az  átutazó  forgalom szempontjából  nem is  volt  vendégünk.  Köszönöm Baranyi 
Csabának így utólag is, mert  tényleg nagyon korrektül állt hozzánk, a panziónk nyitásától 
kezdve segített.  Ez kölcsönös is, megpróbálunk összedolgozni. Próbálunk olyan terveket is 
szőni, hogy összedolgozva nagyobb létszámú csoportokat vagy osztálykirándulást, vagy erre a 
vidékre látogató csoportokat is esetleg tudnánk fogadni. Volna egy észrevételem, 2-3 vendég 
is jelezte, Szeged felől érkeztek és nincs kint a 43-as út mellett a községet jelző tábla, ami 
felhívná a figyelmet, hogy Kiszombor következik. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Írásban  jeleztük  többször  a  Közútkezelőnek,  eddig  nem 
sikerült elérnünk, hogy kihelyezzék, de újra próbálkozunk. 

Rónainé  Török  Csilla működtető:  Köszönjük.  Vannak olyan  vendégeink,  akik  szeretnék 
megnézni  az építészeti  adottságainkat,  a Helytörténeti  Gyűjteményt,  Rotundát,  templomot. 
Többnyire hétvégén jöttek és akkor nincs nyitva a hivatal, nem tudok kulcsot kérni. Endrész 
Erzsébetet sem akarom hétvégente zavarni. Hétvégén hogyan lehet bejutni ezekre a helyekre?

Szegvári Ernőné polgármester: Több olyan Honismereti Kör tag van, akinél van kulcs, ki is 
van téve a névsor.

Rónainé Török Csilla működtető: A szállásadáson kívül van a Falusi Turizmus Bt-nk. A 
kilátónkról  nagyon  szép panoráma nyílik  a  tóra és  van egy közösségi  helyiségünk is.  Az 
óvoda, az iskola, a civil szervezetek számára szeretném azt tudatosítani, hogy felajánljuk a 
segítségünket,  ingyen  és  bérmentve  jöhetnek és  használhatják  a  kilátót,  a  közösségi  teret. 
Oktatást lehet tartani természetközeli életmódról, környezettudatos nevelésről. Már vittünk ki 
osztályokat, jól érezték magukat a gyerekek. Fel szeretném ajánlani az önkormányzat vagy 
bármilyen rendezvényt szervezők számára is, éljenek a lehetőséggel, biztosítjuk a helyet, és 
szívesen rendelkezésükre bocsátjuk a csoportoknak, illetve a hellyel be tudunk kapcsolódni a 
falunapi rendezvényekbe vagy bármi községi eseménybe, állunk rendelkezésre.

Szegvári Ernőné polgármester: Mind a két panzióba juttatunk el szóróanyagot. Nem érzi még 
azt,  hogy  a  turizmus  vérkeringésébe  bekerült  volna  a  panziójuk.  Hol  lehet  még  ezt 
propagálni? 

Rónainé Török Csilla működtető: Elsősorban interneten próbálkozunk, nagyon sok oldalon 
hirdetünk.  Azokat  a  hirdetési  lehetőségeket  szelektáljuk,  amelyek  előrefizetősek.  Azokat 
próbáljuk  preferálni,  amelyeknél  a  vendég  szállást  foglal,  megtörténik  az  ideutazás, 
ténylegesen itt alszik, akkor 10 % jutalékot fizetünk a hirdetőoldalnak. Nyáron volt turista-
forgalom, nem túl hosszú időre, inkább átutazó-forgalom, de úgy, hogy erre a vidékre jöttek 
volna  turistaként  1  vagy  2  hétre,  nagyon  kevés  vendég  volt.  Vannak  írásos  formában 
tájékoztatóink,  többek között  Makó és kistérsége,  illetve van egy dél-alföldi  kiadvány,  azt 
most  elvitték  Romániába  is,  illetve  a  különböző  turisztikai  fórumokon  bemutatta  a 
Tourinform Iroda. Van saját weblapunk is. Gyakorlatilag így kimerült hirdetés szempontjából. 
A  tv-s,  rádiós  hirdetések  nagyon  drágák,  országosan  kellene  hirdetni,  de  az  szinte 
megfizethetetlen.  Nyáron  van  turista-forgalom,  2-3  hónap,  szeptembertől  a  munkásokat 
szállásoltuk el.  Bízunk benne majd a  szennyvíz-csatornázáskor  is  lesznek munkások,  akik 
szállást fognak igényelni. Voltak nagyon jó időszakaink is, most a nem jó időszakunkat éljük. 
Csomagot próbálunk összeállítani, fel fogjuk keresni a fürdővezetőt is. Még egy dolog, ami 
hátraveti  az  egész  forgalmunkat,  szerintem  tavaly  megjelent  a  törvény,  hogy  nem  lehet 
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reklámtáblákkal  hirdetni  az  utak  mentén.  A  szabvány  KRESZ-tábla  nem  igazán 
figyelemfelkeltő. Festett ábrával történő hirdetést tiltja a törvény. 

Baranyi Csaba működtető: Fél információ, a 43-as út mellett egy elkerített részen belül van a 
hirdetőtáblám. Bementem a Közútkezelőhöz, elmondtam, hol van a tábla, hogy néz ki. Azt 
kérdezték magánterületen, vagy a Közútkezelő területén van. Ha magánterületen van, akkor 
ottmaradhat.

Gazsi  Gábor képviselő:  A  tábla  nagysága  a  meghatározó,  multireklám  nem  lehet  kint 
magánterületen sem. 

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Szervezni ide osztálykirándulásokat?

Rónainé Török Csilla működtető: Tervezzük ezt is, iskoláknak is elküldtük ezt a csomagot. 
A  tavalyi  évben  az  osztályommal  egy  napos  kirándulást  szerveztünk,  olyan  komplex 
programot lehet itt  Kiszomboron csinálni,  amibe kultúrától kezdve a természet-közeliségig 
minden  benne  van.  Röviden:  lovas  kocsira  felültünk  a  panziónál,  bejártuk  Kiszombort, 
eljöttünk  a  főtérre,  megnéztük  a  Helytörténeti  Gyűjteményt,  a  Rotundát,  templomot,  a 
kastélyt,  szobrokat,  volt  2,5  órás  kultúr  része,  továbbmentünk,  fagyiztunk,  utána  Baranyi 
Csabához  mentünk,  tartott  egy  félórás  előadást  az  alpesi  kecskéiről,  kecskesajt  és 
kecsketejkóstolóval, kecskesimogatással egybekötött nagyon kellemes 1,5 órát töltöttünk ott 
el.  Utána  kocsira  ültünk,  ismét  körbejártuk  a  falut,  ahol  még  nem  jártunk,  énekeltünk, 
lementünk a tópartra, főztünk, utána kivonultunk a tóra. Nagyon szépen meg lehet szervezni. 
Úgy gondolom, nagyon értelmesen és szépen el lehet tölteni az időt jó szervezéssel. Egyelőre 
úgy érzem, nem kerültünk bele a turisztika vérkeringésébe.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Köszönöm.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény?  Amennyiben 
nincs, aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 115/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Tó-Party Panoráma Panzió tevékenységéről szóló tájékoztató

115/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  „A  településünkön  a  falusi  turizmussal,  szállásadással  foglalkozók  tapasztalatainak, 
terveinek megismerése” tárgyú napirend keretében Rónainé Török Csilla, a Falusi Turizmus 
Nonprofit Bt. képviselője tájékoztatóját a Tó-Party Panoráma Panzió tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Rónai Ottó és Rónainé Török Csilla Falusi Turizmus Nonprofit Bt.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár
7. Napirend
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Tájékoztató  a  civil  kapcsolatokról,  a  településen  működő  társadalmi  szervezetek 
tevékenységéről.
-  Az  Egészségért  és  Elviselhetőbb  Életért  Kiszombor  és  Vidéke  Alapítvány 
tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Dr. Kiss Katalin

Kuratórium elnöke

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 27. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  Az  Egészségért  és  Elviselhetőbb  Életért  Kiszombor  és 
Vidéke  Alapítvány  tevékenységéről  szóló  tájékoztató.  Üdvözlöm  Dr.  Kiss  Katalint,  az 
alapítvány elnökét. Szóbeli kiegészítést kíván-e tenni?

Dr.  Kiss  Katalin kuratórium  elnöke:  Szeretettel  köszöntök  mindenkit.  Köszönöm  a 
meghívást. Nem. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Részt  veszünk  a  rendezvényeiken,  a  Nők  elleni  erőszak 
ellenes rendezvényt mindenki ismeri. A védőnők, és a gyermekjóléti szolgálat munkatársai ezt 
aktívan  segítik,  így  az  önkormányzati  segítség  is  megvan.  Kérdés,  észrevétel,  vélemény? 
Amennyiben nincs kérdés, megköszönöm az alapítvány tevékenységét és javaslom, hogy a 
tájékoztatót fogadja el a képviselő-testület. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással 
jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 116/2012. számú határozatát.

Tárgy:  Az  Egészségért  és  Elviselhetőbb  Életért  Kiszombor  és  Vidéke  Alapítvány 
tevékenységéről szóló tájékoztató

116/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Dr. Kiss Katalin elnök tájékoztatóját az Egészségért és Elviselhetőbb Életért Kiszombor 
és Vidéke Alapítvány tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Dr. Kiss Katalin elnök
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A „Mosolygó Gyermekarcok” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Harkai Józsefné

Kuratórium elnöke

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 28. számú melléklete./
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Szegvári  Ernőné polgármester:  A „Mosolygó Gyermekarcok” Alapítvány tevékenységéről 
szóló  tájékoztatóval  folytassuk  munkánkat.  Köszöntöm  Harkai  Józsefnét,  az  alapítvány 
kuratóriumának elnökét.

Harkai  Józsefné kuratórium  elnöke:  Szeretettel  köszöntök  mindenkit  és  köszönöm  a 
lehetőséget is. A tájékoztatóban leírtuk, hogy az óvodánk madárbarát óvoda és úgy sikerült a 
tájékoztatóban megfogalmazni,  hogy mi  tanítjuk a  gyerekeket  a madarak  gondozására.  Ez 
kiegészítést igényel, ez nem úgy értendő, hogy a kuratórium tagjainak van erre lehetősége, 
nagyon  jó  óvónők  vannak,  akik  ebben  profi  módon  tudnak  dolgozni  és  fejleszteni  a 
gyerekeket,  inkább a tárgyi  feltételek  biztosítása  a fontos számunkra.  Ebben az esetben a 
madáretető  vagy  a  virágládák  anyagi  fedezetét  tudjuk  biztosítani.  A  tájékoztatómban 
igyekeztem  nagyvonalakban  leírni  mindent.  Úgy  gondoltam,  hogy  a  képes  beszámoló 
élvezetes lesz mindenki számára. Lehet, hogy sok képet sikerült mellékelni, akkor elnézést 
kérek. Számomra öröm volt azokat a programokat újranézni, amelyeken nem mindig tudok ott 
lenni. A múlt heti programban úgy vett részt az alapítvány, hogy az anyagokat, kellékeket, 
ami  szükséges  volt  a  projekt  megvalósításához,  megvásároltuk.  Úgy  gondolom,  hogy jól 
kirajzolódott  a  tájékoztatóból,  hogy  a  közös  összefogásnak  van  eredménye  is.  Amikor 
megérkeztem, éppen szóba került, hogy milyen változások vannak a működésben, különösen 
a gazdasági oldalán. Nagyon félek ettől, nem is érzem úgy, hogy erre alkalmas lennék, hogy 
ezt  tudnám  csinálni.  El  tudnék  képzelni  egy  olyan  fórumot,  ahol  összeülnek  a  civil 
szervezetek és alapítványvezetők, gazdaságvezetők és tényleg egymást segítve megoldani a 
problémát. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Köszönjük.  A  pénteki  óvodai  rendezvényt  említettem  a 
polgármesteri jelentés keretében, hogy nagyon jól sikerült. Biztos, hogy gondot fog okozni az 
új bonyolult nyilvántartás és könyvelés. Nagy visszaesést fog majd jelenteni, ha nem tudnak 
majd megállapodni, hogy milyen módon és ki csinálja. Nagyon kár lenne, ha az új számviteli 
szabályok és az új jogi szabályozás mentén ez a sok kis apró egyesület, civil szervezet ennek 
áldozatául  esne,  hiszen  aki  most  itt  van  a  testületi  ülésen,  mind  érintett  benne.  Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Köszönjük ezt a munkát az egész kuratóriumnak és mindenkinek, aki 
ebben részt vett, mert tényleg sokat dolgoztak, és látványos eredményeik vannak. Nagyszerű 
ezekre a rendezvényekre elmenni, jól érzi mindenki magát. Ez a gyerekekért, szülőkért van és 
ez  az  együttes,  amit  az  óvónőkkel  alkotnak,  példaértékű  szerintem.  Ehhez  továbbra  is 
kitartást, jó egészséget kívánok, meglesz a megoldás előbb-utóbb a könyvelési problémára, 
nem  eshet  az  adminisztráció  áldozatául  ennyi  sok  jó  civil  szervezet.  Aki  elfogadja  a 
„Mosolygó Gyermekarcok” Alapítvány tájékoztatóját, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 117/2012. számú határozatát.

Tárgy: A „Mosolygó Gyermekarcok” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató

117/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Harkai  Józsefné  elnök  tájékoztatóját  a  „Mosolygó  Gyermekarcok”  Alapítvány 
tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.
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A határozatról értesül:
- Harkai Józsefné elnök 6775 Kiszombor, József A. u. 19.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A Kiszombori Sporthorgász Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Kisfügedi László

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 29. számú melléklet./

Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Sporthorgász Egyesület tevékenységéről szóló 
tájékoztatóval  folytassuk  munkánkat.  Tisztelettel  köszöntöm  Kisfügedi  Lászlót.  Ha  van 
szóbeli kiegészítése, kérem, tegye meg.

Kisfügedi  László egyesület  képviselője:  Köszönöm  a  megtisztelő  meghívást.  Tisztelettel 
köszöntök mindenkit.  A tájékoztató elég tömör és lényegre törő, címszavakban leírtuk azt, 
hogy az egyesületünk az elmúlt évben milyen tevékenységet folytatott.  Nem mondhatnám, 
hogy túlságosan eredményes évet zártunk, hiszen közel 1 millió Ft-tal kevesebb bevételünk 
volt, mint az előző évben. Ennek jogszabályi következménye volt, hogy horgászni csak állami 
jegy birtokában lehet, amely meglehetősen leszűkíti a lehetőségeinket az úgynevezett fizetős 
tavakkal  szemben.  Nekünk  csak  olyan  horgászaink  lehetnek,  akik  állami  jeggyel 
rendelkeznek, ehhez horgászvizsgát kell tenni, sok olyan feltétele van, amit egy állampolgár 
ma  vagy  nehezen,  vagy  nem  tud,  vagy  nem  akar  teljesíteni.  A  jogszabály  sajnos  úgy 
rendelkezik,  hogy  a  tavunk  olyan  tó,  amire  ez  vonatkozik.  Ezért  állami  jegy  nélküli 
napijegyes horgászatunk megszűnt, ez évi 1 millió Ft-ot jelentett számunkra. Ennek ellenére 
azt kell mondanom, hogy nem volt eredménytelen az év, csak kevésbé volt eredményes, mint 
az előző években, hiszen a telepített hal, ami a legfontosabb eredményjelzőnk, kb. 40 q halat 
telepítettünk,  közel  2  millió  Ft  értékben.  Ez  elég  szép tétel  ahhoz képest,  hogy az  egész 
árbevételünk alig több mint 3 millió Ft. Ennek gyakorlatilag a 2/3 részét a főtevékenységi 
körünkkel megegyezően használtuk fel. A tóparton elvégzett beruházások miatt az egyesület 
teendői megháromszorozódtak. A terület, amit most használni tudnak a horgászok és az ott 
sétálók, nézelődők, lényegesen nagyobbá vált azáltal, hogy rendezettebbé, kulturáltabbá vált a 
kotrások  és  a  zsilipezés  miatt  a  környék.  Benne  volt  a  tájékoztatóban,  1400-1500  órás 
társadalmi munkával értük el. Nehéz ezt úgy koordinálni, hogy amikor a munkát kell végezni, 
ott  legyenek az emberek,  mert  mindenkinek megvan a maga problémája,  munkája.  Ennek 
ellenére úgy gondolom, elég tisztességes  munkát  végzünk a tóparton.  A rendelkezésünkre 
bocsátott  sok  ezer  m2-es  füves,  bokros  részt  megpróbáljuk  kordában  tartani.  Emiatt 
növekednek azok a költségek, amelyek eddig nem nagyon voltak, az üzemanyag és egyéb 
eszközök vásárlására fordított összegek miatt. A terület rendben tartásához viszont kellenek. 
Igyekszünk ezt előteremteni. Ez a része, úgy gondolom, az egyesület részéről rendben is van. 
Amit  problémaként  nem  írtunk  le  a  tájékoztatóban,  az  a  vízproblémánk.  Eddig  szinte 
könnyűszerrel  oldottuk  meg  azokat  a  problémákat,  amelyek  jelentkeztek  a  vízzel 
kapcsolatban. Úgy tűnik, ez az év választóvonal lesz. Maga az időjárás is sajnos nem nekünk 
kedvezett, télen csapadék nem volt, így a csatornában víz nem gyűlt össze, átemelve nem lett. 
A tóba beengedni csak nagyon kis mennyiséget tudtunk, ami 5 %-a volt annak, amit az előző 
években be tudtunk engedni. Mivel a tó olyan helyen van, hogy természetes víz-utánpótlást 
abszolút nem tudunk eszközölni, így eddig is, amikor nem volt olyan mennyiségű csapadék, 
akkor úgy kellett vizet hoznunk máshonnan, ez a Gabonakutató felől, a csatornáikon keresztül 
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történt. Most sajnos kellemetlenül érintett bennünket egy-két változás a Gabonakutató vezetői 
váltásaival kapcsolatban. Az eddigi elnökünk, Kótai Csaba kikerült ebből a körből és sajnos 
nem tudunk olyan kompromisszummal  élni,  ami ezt a lehetőséget  továbbra is fenntartaná. 
Onnan vizet többet mi nem fogunk tudni kapni. A másik megoldás, a Csipkési csatornából az 
Óbébai  utcai  átemelővel  valahogy a Marosból Szeredi  Attila  területéről  vizet  hozva.  Meg 
kellene emelni 30-50 cm-rel a vízszintet,  életszükséglet  lenne, mivel gyakorlatilag 1 m-rel 
lejjebb van a víz, mint ahogy kellene. Napi 3 cm a párolgás, ha megy a két szivattyú, akkor 
gyakorlatilag 1,5 – 2 cm-re tudjuk csökkenteni az apadást. Ha napi 1 - 1,5 cm a párolgás 30, 
60 nap után a mostani 60 cm vizünk eltűnik és lehet sepregetni a tó alját. Ami egy katasztrófa-
helyzetet  hozna az egyesületnek, és úgy gondolom, az ökológiának, a növényzetnek és az 
állatvilágnak is. Szerdán volt egy vezetőségi ülésünk, ahol arról határoztunk, hogy mindenféle 
lehetőséget  megkeresünk  arra  vonatkozóan,  hogyan  tudunk  vizet  szerezni  a  tóba.  Akár 
Szeredi Attilán keresztül, akár kútfurással, akár szélkerekes szivattyúzással, csak ott akadtunk 
meg, hogy Szeredi Attilától való vízvétel és az átemelések olyan költségekkel járnak, hogy 
ezzel nem tudunk mit kezdeni. A másik a kútfúrás, szivattyúzás, szélkerekes vagy hasonló 
megoldások, itt viszont jogszabályi előírásokban vagyunk tájékozatlanok. Hallottunk többféle 
korábbi megnyilatkozásokat, például a tóba nem lehet szabad kifolyású vizet engedni, illetve 
vízjogi engedélyek, és engedélyeztetési eljárások, utána magas működési költségekkel járna a 
vízszivattyúzás, de ezzel nem vagyunk tisztában. Ebben segítségét fogjuk kérni polgármester 
asszonynak. A következő héten megpróbálunk időpontot egyeztetni, hogy esetleg leüljünk és 
megbeszéljük ezt  a  problémát.  Most  azt  kérném polgármester  asszonytól,  hogy ha módja, 
lehetősége volna rá, valamilyen módon felkészülni, hogy jogszabályilag mit tehetünk és mit 
nem. Mi az, amihez az önkormányzat tudna segítséget adni, olyan tekintetben, hogy ezeket 
végigjárjuk, és esetleg tudjunk lépni az ügyben. Más lehetőséget nem találunk, mint Szeredi 
Attila  féle  vízszivattyúzás,  de  ez  iszonyatos  költség.  Gyakorlatilag  50  cm-rel  kellene 
megemelni a vízszintet, ami a minimum ahhoz, hogy az év végéig megfelelő szinten legyen. 
Hamarosan lépnünk kell valamit.

Szegvári Ernőné polgármester: Szeredi Attiláéktól a vízvétel mennyibe kerülne?

Kisfügedi  László egyesület  képviselője:  10-15  Ft/m3-es  kiemelési  összeg  van,  aminek 
gyakorlatilag 20 – 25 %-a érkezik el a tópartra, mert akkora a veszteség, mivel nagyon nagy a  
távolság. Társadalmi munkával tudnánk abban segíteni, hogy az átereszeket kitakarítsuk, hogy 
könnyebben folyjon a víz,  ahol a víz elmegy különböző mellékágakon,  azokat eltömítsük, 
vagy lezárjuk időlegesen, utána megszüntetjük a lezárást. Munkával tudunk segíteni, pénzünk 
erre nincs. Ehhez jön hozzá a másik nagy költség, az Óbébai utcán a szivattyúval történő 
átemelés, ott tudomásom szerint 12,70 Ft/m3 az átemelés díja. Most kellene minimum 300 – 
400.000 m3 víz ahhoz, hogy át tudjuk vészelni ezt a nyarat, csak az Óbébai átemelés 5 millió 
Ft  és  ehhez  még  jönne  hozzá  Szeredi  Attilának  fizetendő  költség.  Kb.  10  millió  Ft-ból 
tudnánk 50 cm-t emelni, ehhez képest 3.200.000,- Ft az éves bevételünk. Akkor tudunk ezen 
sokat segíteni, ha mennek a szivattyúink, ami ugyan vízutánpótlást nem ad, sokak szerint csak 
forgatjuk a vizet a tó alatt és a tóban, van benne igazság, amit felszívunk, abból nagyon sok 
vissza is szivárog a különböző ereken, de nem hiszem, hogy döntő jelentőségű lenne. Viszont 
nagyon  fontos,  hogy hűtjük a  vizet,  azzal  nagymértékben  tudjuk a  párolgást  csökkenteni, 
pótolni nem fogjuk tudni.  Kijelöltünk egy 3 fős bizottságot a vezetőségen belül,  aki most 
utánajár ezeknek a költségeknek, mi mennyibe kerül és össze fogunk hívni egy rendkívüli 
közgyűlést  a  nyár  legelején  és  a  közgyűlés  elé  fogjuk tárni  azokat  a  lehetőségeket,  amik 
adottak és a közgyűlésnek kell dönteni, hogy mi legyen a sorsunk. Most a vezetőség úgy látja, 
hogy június-július az időpont, ha nem veszünk halat mostantól, hanem az összes pénzünket 
szivattyúzásra és vízre költjük, akkor is júniusig tudjuk a tavat megmenteni. Ilyen mértékű 
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szárazság bennünket eddig még nem sújtott, eddig minden évben tavasszal, ha másként nem a 
csatornákból színültig fel tudtuk tölteni a tavat, ez az idén 10 cm-es emelkedést jelentett. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Megkérdezek  vízügyi  szakembereket  is,  hogy  lehetne 
pótolni. A Gabonatermesztési Kutató Intézet honnan szerzi be, nem lenne közelebb és kisebb 
költséggel átemelhető? A Csipkési csatornán keresztül ezt nem lehet megoldani? 

Kisfügedi László egyesület képviselője: A Gabonakutató Ferencszállásnál emeli át a vizet, 
átalánydíjat  fizetnek  a  Vízügynek  az  általuk  egész  évben  használt  vízért.  Nem  tudom  a 
Vízügy más tevékenységre, más felhasználásra mennyiért adná. Nagy mennyiségű víz, 500-
600.000 m3 kellene ahhoz, hogy az egész évet át tudjuk kényelmesen, nyugodtan vészelni, 
úgy  menni  a  télnek,  mert  az  is  lényeges,  hogy  télen  60-70  cm  vizünk  maradjon,  mert 
különben jön egy nagy tél, 30-40 cm jég keletkezik, akkor a halak elpusztulnak. Kb. 600 m-re 
van a Gabonakutató csatornája a tóparttól,  valamikor volt egy árok csinálva, abba átemelő 
szivattyúval átemeltük a vizet, az végig folyt a tóig, most ez a lehetőség az átalakítás miatt 
megszűnt, ki kellett építeni 18 m-es védősávot a csatorna és a tópart között és ezt ki kellett 
vegyük a rendszerből. Most át kellene emelni a kisárokba, és még egyszer a kisárok végén át 
kellene emelni a tóba. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  A másik  megoldás  még,  ahol  be  lehet  engedni  a  tóba  a 
túloldalon, csak addig el kellene vinni. 

Kisfügedi László egyesület képviselője: A Csipkési csatorna belvízelvezető lefele lejtős és a 
szivattyú a töltés másik oldalán van, a túloldalt csak egy csőcsonk van és onnan még kb. 300 
m-re  van  a  Maros.  Onnan  szivattyúval  egy  hatalmas  csőrendszer  kiépítésével,  hatalmas 
költséggel lehetne vizet hozni. Amikor a Csipkési csatorna ott színültig van, akkor a tónál van 
éppen 10 cm-es vízszint. A Gabonakutató felől lehetne, de nem tudom, a vezetőváltás miatt 
megrekedtek a tárgyalások. 

Bacsa  György alpolgármester:  Május  elején  pár  napot  együtt  töltök  igazgató  úrral,  meg 
fogom említeni. 

Szegvári Ernőné polgármester: Meg kellene azt is említeni, hogy az önkormányzatnak sem 
érdeke,  hogy  kiszáradjon  a  tó.  Milyen  megoldások  lehetnek  az  önkormányzat  és  a  GKI 
között? Megkeresem a tervezőt és az ATIKÖVIZIG-et is, mit tudnak megoldásként javasolni.

Kisfügedi László egyesület képviselője: Előre köszönök minden segítséget. 

Szegvári Ernőné polgármester: Holnap már utánanézek, hogy szakemberek mit mondanak a 
fúrható kútról. Úgy tudom, hogy nem adnak ahhoz engedélyt, hogy a tón belül kutat fúrjanak. 
Körbejárjuk, és jövő hétre megbeszélünk egy időpontot. 

Kisfügedi  László egyesület  képviselője:  Annak  is  próbáltunk  utánajárni,  hogy  120-as 
átmérőjű 80-90 m-es mély kútnak a fúrása mibe kerül a tó mellett. Az új tó mellett 50-60 cm-
es széles földterület van a csatorna és a tó között, annak a közepén fúrhatnánk egy kutat, hogy 
a tó mellett legyen 30 m-re. Ennek van-e jogszabályi lehetősége, meg kellene nézni. Nagy 
kérdés, hogy 600-800 l körüli vízhozam az a szinten tartásra elég-e. A szivattyúink 420-450 
l/perc  teljesítményen  dolgoznak  most,  ezzel  így  csökken  napi  1,5  –  2  cm-t  a  vízszint. 
Tapasztalatom szerint  800-900 l/perc  kellene  ahhoz,  hogy szinten  tartsuk a vizet  a  tóban. 
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Búvárszivattyút,  amit letesznek 80 m mélyre,  az általában 2,2 – 4 KW-os villanymotorral 
működik, óránként fogyaszt 200-400,- Ft közötti összeget. 

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Ezzel  a  helyzettel  kezdeni  kell  valamit,  ebből  tragédia 
származhat. 

Kisfügedi László egyesület  képviselője:  A vízpótlásban tehetetlenek vagyunk. A hétvégén 
horgászverseny  lesz,  a  Vályogos  bajnoka  első  forduló.  Minden  horgászt,  aki  a  versenyre 
nevez,  bográcsgulyással  megvendégelünk.  Nagy szeretettel  meghívom a  képviselő-testület 
tagjait is. 

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A vízpótlására keressük a megoldást, ebben lépni 
kell. Kérdés? Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 118/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiszombori Sporthorgász Egyesület tevékenységéről szóló tájékoztató

118/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette a Kiszombori Sporthorgász Egyesület képviseletében Kisfügedi László tájékoztatóját a 
Kiszombori Sporthorgász Egyesület tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Miskolczi László titkár
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

10. Napirend
- Tájékoztató a turisztikai fejlesztési irányvonalakról
Előadó: Scheitzner Beáta 

    Irodavezető
Makói Tourinform Iroda

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 30. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné  polgármester:  Tájékoztató  a  turisztikai  fejlesztési  irányvonalakról  a 
következő  napirend.  Köszöntöm  a  Tourinform  Iroda  vezetőjét,  Scheitzner  Beátát  és 
munkatársát, Kardos Anitát. 

Scheitzner Beáta irodavezető: Köszönjük a lehetőséget és a meghívást. Bevezetésként annyit 
szeretnék  elmondani,  amit  a  kiküldött  anyagban  is  leírtunk,  hogy  nagy  változás  volt  a 
Tourinform Iroda életében a 2011-es évben az,  hogy 2011-ig a Makó Kistérség Többcélú 
Társulás tartotta fent, 2012-től csak a makói önkormányzat maradt a fenntartója. Ez azzal is 
járt,  hogy a költségvetése az irodának is megcsappant,  ki  kellett  találnunk olyan dolgokat 
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hogyan is lehet működtetni egy Tourinform Irodát úgy, hogy természetesen a továbbiakban is 
a  feladatainkat  ellássuk.  Fontos  volt,  hogy  a  Turizmus  Zrt.  által  kiadott  feladatoknak 
megfeleljünk. Az irodának a működtetésével Makó önkormányzata az Inmaco Nonprofit Kft.-
t bízta meg. Az Inmaco Nonprofit Kft.-ben ketten vagyunk Kardos Anitával, amit a tavalyi 
évben  indítottunk.  Az  volt  a  cél,  hogy  a  Tourinform  Iroda  működtetése  mellett 
városmarketing feladatokat is ellássunk. Az irodának a feladatköre nemcsak a Turizmus Zrt. 
felé  kötelező  feladatokból  áll,  ami  azt  jelenti,  hogy kiszolgáljuk  a  turistákat,  a  kirándulni 
indulóknak információkat adjunk, hanem városmarketing feladatokkal is kibővült. Most erről 
szeretnék beszélni. Az indulás az volt, hogy először is visszaléptünk a kezdetekhez: Makó és 
a turizmus. Ha visszamegyünk az időben, Makót eddig mindenki a hagymájáról ismerte. Ez 
teljesen normális dolog volt, mert az emberek nagy része a hagymatermesztésből élt, egy idő 
után az is evidenciává vált, hogy csak abból már nem lehet megélni. Az egyik új lehetőség, 
kihasználva  a  város  meglévő  értékeit,  amelyek  egyrészt  természeti  értékek,  gyógyvíz, 
gyógyiszap, valamint az épületeink. Elkezdett a város építkezni a turizmus irányába. Az első 
fontos dolog az volt, hogy megalapozzuk ezt az egészet, nem szakítottunk a múlttal. Az új 
szlogen: „Makó nemcsak hagyma”. Abból indultunk ki, amikor elkezdtünk gondolkozni azon, 
hogyan  lehetne  egy  igazán  jó  városmarketinget  kialakítani,  ahhoz  hogy  az  emberek 
magukénak érezzék azt,  amit  kommunikálni  szeretnénk,  ezért  nem szabad egy teljes nagy 
szakítást,  ki  kell  használni,  hogy Makót  ismerik  a  hagymájáról,  erre  kellett  építkeznünk. 
Sokszor  mondják  a  Makovecz-épületeknél  is  látszik  a  hagyma,  még  abba  is  bele  tudják 
magyarázni sokan a hagymát. Nem szabad, hogy szakítsunk a múlttal. Viszont el kell indulni 
egy új irányba is, ahol azt mondjuk, hogy most már másról is ismerni kell bennünket. Három 
fontos  dolog  volt,  amire  építettünk:  az  építészeti  örökségeink,  természeti  kincsek,  ami  a 
hagyma,  gyógyiszap,  gyógyvíz.  Nagy változás  volt  a  város,  és  szerintem az  egész  térség 
számára, hogy az autópálya megjelenéséig itt a térségben a turizmus mit jelentett. Azt, hogy 
átmentek  rajtunk az autók és  megálltak,  amikor  fáradtak  voltak,  hogy aludjanak.  Ebből  a 
fürdő  és  a  Maros-parti  fejlesztésekkel,  valamint  a  térségen  belül  is  látható,  hogy  több 
turisztikai  fejlesztés  létrejött.  Elindultunk egy rekreációs  és  gyógyászati  turizmus  felé.  Ez 
azért fontos, mert amikor átmennek rajtunk a turisták, akkor megállnak néhány órára aludni, 
teljesen mások az igényeik, mint amikor eljönnek hozzánk néhány napra, hogy gyógyuljanak, 
pihenjenek, kikapcsolódjanak. Nagyon fontos feladata a turisztikai vállalkozóknak, nemcsak a 
települések  önkormányzatainak,  hogy  gondolkodásmódban  is  váltsanak.  Ezért  a 
településmarketinget  és  turisztikai  marketinget  úgy láttuk,  hogy akkor  jó  ha  a  lakosok  is 
magukénak fogják érezni, ha egyetértenek azzal, hogy amit mondani kell a turisták felé, az 
tényleg úgy is van. Ha ezt úgy érzik, hogy erre büszkék, akkor a turisták is és a befektetők is 
ezt érezni fogják. Ez egy fontos feladat volt, hogy a lakosság számára is egy olyan település-
képet tudjunk bemutatni, amivel azonosulni tudnak. Ezt a folyamatot már elkezdtük az előző 
években is  azzal,  hogy a makóiak  számára  városnézést  szerveztünk,  víztoronytúrát,  azért, 
hogy megismerjék városukat, és magukénak érezzék. A tavalyi évben a nagy városmarketing-
feladat, ami a makói lakosok felé szólt, az a Makó kártyának kialakítása volt. A Makó kártya 
az első felhasználása volt az új Makó logónak, az új makói szlogennek. Gyakorlatilag ez volt 
a lakosság felé egy olyan folyamat,  amivel  azt  mondtuk, hogy a makóiasságot szeretnénk 
erősíteni,  büszkék legyenek  arra,  hogy ebben a  városban élnek.  Nagyon  nagy eredménye 
ennek a kártyának, hogy 2011. októberében indítottuk, azóta 9000 kártyatulajdonosunk van és 
70 vállalkozó,  aki csatlakozott  a rendszerhez.  Szegeden egy év alatt,  mikor  beindították a 
Szeged  kártyát,  egy év  alatt  sikerült  11.000  lakosnak  kiadniuk.  Polgármester  úré  volt  az 
elképzelés, a mi feladatunk volt a koncepció összeállítása és az, hogy ez tényleg úgy legyen 
kivitelezve,  hogy a lakosok és a vállalkozók is egyre nagyobb tömegben csatlakozzanak a 
rendszerhez. Az 50 %-os fürdő belépő az csak egy indulás volt, az volt a célunk, hogy minél 
több helyi vállalkozást is rácsatlakoztassunk, hogy azt mondják, ha náluk vásárolnak, akkor 5-
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10-15  %-os  kedvezményt  adnak  vagy  pontgyűjtő  rendszert  biztosítanak.  Mindenki 
megválaszthatta, hogy milyen rendszerben szeretne csatlakozni. Ez a 70 vállalkozás is nagyon 
nagy  eredmény  fél  év  alatt  egy  olyan  kisvárosban,  mint  Makó.  Azért  volt  fontos,  hogy 
csináljunk egy arculatot,  mert  minden  településnél  nagy gond,  amikor  kommunikálnak  és 
főleg, amikor már turisztikáról van szó, kiadványokat kell  készíteni,  különböző promóciós 
anyagokat,  mindig felmerül, hogy mit használjunk címet,  ha nem címet használunk, akkor 
melyik szolgáltatónak a logóját használjuk. Nálunk is felmerült  az, hogy a fürdő logót, de 
amikor városról vagy településről beszélünk, akkor nemcsak fürdőről van szó, hanem van más 
is. Ezért volt fontos, hogy legyen a turisztikai résznek egy saját arculata és egy saját logója, 
szlogenje. A logó nem szakított a múlttal, hagymaforma és a hagymacikkelyek kezdenek el 
táncolni és abból alakul ki a Makó „M” betűje. Szerettük volna azt is, hogy ebben az újfajta 
kommunikációban minden korosztály a magáénak érezze. Fontos volt az is, hogy olyan logót 
és szlogent találjunk, ami a későbbi felhasználásoknál is nagyon attraktív. Nem azért csinál 
egy település logót, hogy utána berakja egy fiókba, hanem azért, hogy utána ezt használja is. 
Meghívásos pályázatot írt ki Makó város önkormányzata és 7 pályázó közül választhattunk. A 
logó  mellett  nemcsak  a  belső,  hanem  a  külső  kommunikációnak  is  fontos  szerepe  volt. 
Emellett  volt  egy  másik  fontos  belső  kommunikációja  a  Tourinform  Irodának,  a 
Hagymatikum  fürdő  nyitásával  kapcsolatos  feladatok.  A  Makó  kártya  bevezetése  mellett 
például a feladatunk volt, hogy megszervezzük a fürdő nyílt  napjainak a látogatását. Az is 
nagy siker volt, több mint 3000 ember nézte meg a nyílt  napok folyamán a Hagymatikum 
fürdőt. Elmondhatjuk azt, hogy sikerült az embereket mobilizálni egy turisztikai projekt körül. 
Nagyon nagy feladat a továbbiakban az, hogy a gondolkodásmódot is még tovább fejlesszük 
ahhoz, hogy ha megáll egy turista a városban és érdeklődik valami iránt, akkor lehetőleg ne 
azt mondjuk neki, hogy nincs itt semmi látnivaló, hanem el tudják mondani a lakosok is, hogy 
miket érdemes megnézni. Harmadik fontos kommunikáció, ami belső és külső kommunikáció 
is  volt  az,  hogy  felkértük  Szentpéteri  Csillát.  Mikor  kialakítottuk  a  városmarketing 
koncepciót, azt mondtuk, hogy jó nagy dolgokat kitalálni, de ezt tudni kell kommunikálni is. 
Jelenleg a sok kiadvány és minden mellett egy nagyon fontos kommunikáció az, hogy ha híres 
emberek vagy ismert emberek mondják azt, hogy ez a hely jó hely,  akkor annak van egy 
bizonyos súlya. Makó büszkélkedik sok híres szülöttel és ebből Szentpéteri Csilla az, aki talán 
minden korosztálynak egy képviselője lehet. Felkértük a művésznőt tavaly március környékén 
arra, hogy elvállalná-e, hogy a város arca szerepét elvállalja. Ami abból áll egyrészt, hogy 
készítettünk vele egy kis városimázs filmet, valamint az is célunk volt, hogy minden egyes 
megjelenésénél ő is kommunikálja azt, hogy makói. Elég jól sikerült, például a művésznő az 
idei Utazás kiállításon a városnak a standján is megjelent,  zongorázott  egy kicsit.  Minden 
egyes  fellépésénél,  különböző  tévészerepléseknél  azért  megemlíti,  hogy  makói  és  miért 
érdemes  Makóra  eljönni.  Fontos  volt  az  is,  hogy  új  kiadványokat  is  készítettünk.  Makó 
honlapján  régebben  a  turizmus  csak  egy  címszó  alatt  futott,  most  lehet  választani,  hogy 
vendégként vagy makóiként nézi meg. Ugyanis vendégeket, úgy gondoltuk, nem érdekli az 
Okmányiroda  nyitva  tartási  ideje,  vagy  az  intézményvezetők  személye.  Megadjuk  a 
lehetőséget arra, hogy egyből a nyitóoldalon válasszon. Ha vendég, akkor eljut a Makóinfo 
honlapra,  ami  külön  is  kereshető,  ahol  csak  azokat  az  információkat  kapja,  amire  neki 
turistaként szüksége van. Van egy országos turisztikai adatbázis, ez az itthon.hu honlapnak az 
adatbázisa.  Az  itthon.hu  honlap  Magyarországon  a  legnézettebb  turisztikai  honlap,  ezt  a 
Tourinform Irodák kezelik. A gyűjtőterületünk maradt a 16 település plusz Makó. Továbbra is 
szeretnék  kérni  minden  vállalkozót,  ha  új  dolgokat  kell  felvinni  az  adatbázisba,  jöjjenek 
hozzánk az irodába.  Mivel  azt  az adatbázist  is  kezelnünk kell,  valamint  a honlapot,  ezért 
döntöttünk, olyan honlapot próbálunk létrehozni, ami a turisztikai adatbázisból táplálkozik. 
Ne legyen  arra  szükség,  hogy kétszer  kelljen  ugyanazokat  az  adatokat  felvinni,  ez  dupla 
munka, és megvan annak az esélye, hogy valamelyik oldalon nem viszik fel a javításokat és 
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hibás  információk  jelennek  meg  a  vállalkozásokról.  Ennek  a  honlapnak  a  szálláshely,  a 
gasztronómia és a látnivaló része az itthon.hu honlapon fent lévő információkból táplálkozik. 
A  kikapcsolódás  rész  nem,  mert  azt  szerettük  volna,  hogy  maradjon  flexibilis,  így  helyi 
kezelésben  maradt.  Létrehoztunk  egy  rendezvénynaptárt.  Attól  függetlenül,  hogy  makói 
honlapról  van  szó,  a  rendezvények  az  a  terület,  ahol  nem  szabad  csak  Makóban 
gondolkoznunk, hanem térségi szinten kell. Ha eljön hozzánk egy turista, akkor az a célunk, 
hogy minél többet aludjon itt, ahhoz, hogy minél többet itt aludjon, minél több programra van 
szükség.  A  térségi  programok  is  színesíthetik  ezt  a  rendezvénynaptárt.  A  kiadványokkal 
kapcsolatban annyit  szeretnék elmondani,  hogy elkészült  a városi kiadvány,  a másikban a 
turisztikai szolgáltatóink vannak benne. Arra azért vagyunk nagyon büszkék, mert abból a 
pénzből lett elkészítve, amit a turisztikai szolgáltatók befizettek hirdetésként. Nagy előrelépés 
volt az iroda működésében, hogy el tudtunk odáig jutni, hogy kiadványaink legyenek, nem 
kell mindig önkormányzati támogatást várni, hanem a vállalkozók is rádöbbentek arra, hogy 
szükségszerű,  hogy magukat  hirdessék.  Ezeket  a  kiadványokat  nem csak azért  gyártottuk, 
hogy az irodában a polcon porosodjanak, hanem elvittük kiállításokra. Az volt a cél, hogy 
komplex turisztikai ajánlatot tudjunk a vendégek, érdeklődők felé, elé tárni. Nagyon fontos 
dolog,  hogy maga  a  fürdőnek a  megépülése  nem lesz  elég  ahhoz,  hogy itt  tényleg  igazi 
turizmus folyjon. A szép kiadványok ehhez egy plusz. Ami most nagyon nagy feladat, amihez 
fel kell nőnünk, hogy turisztikássá kell válnia mindenkinek. Meg kell tanulnunk azt, hogy mik 
jók  egy  turisztikai  városnak,  településnek,  szolgáltatónak  a  vendégek  felé.  Nagyon  sok 
lehetőségünk nyílt ingyenes megjelenésekre is, amit kihasználtunk. A jövőről. A Tourinform 
Iroda  működését  április  végével,  mint  Inmaco  Kft.  befejezzük  és  az  iroda  működtetése 
visszakerül a polgármesteri hivatalhoz. Ennek lesznek olyan eredményei, hogy az irodának a 
működése  kimondottan  turisztikai  információs  irodai  szerepe  lesz.  Tavalyi  évben  mikor 
megcsappant  a  költségvetése  az  irodának,  fontos  volt  számunkra,  hogy  valamiből  még 
bevételi  forrást  tudjunk  produkálni  és  ennek  egy  eleme  volt,  hogy  helyi  kézművesekkel 
összefogtunk, behozták a termékeiket és elkezdtük árulni az irodában. Ennek egyre nagyobb 
sikere  lett.  Ez  a  termékértékesítés  meg  fog szűnni,  mivel  a  polgármesteri  hivatal  lesz  az 
üzemeltető, nem végezhet termékértékesítést. Nem vesznek el ezek a munkák, a fürdő shopja 
több terméket be tudott fogadni. Fekete Tünde kolléganő lesz az utód, aki eddig kistérségi 
irodán dolgozott, ő lesz az irodavezető. Feladatában az iroda annyit fog változni, hogy vissza 
fog  állni  klasszikus  tourinformos  feladatok  köré,  aminek  a  lényege,  hogy  az  érkező 
turistáknak információt  szolgáltatnak,  valamint  a  térségi  lakosok,  akik  utazni  szeretnének, 
nekik  is  Magyarországgal  kapcsolatban  információt  szolgáltatnak.  A  mi  jövőnket  illetően 
továbbra is nagyon szeretnénk a térséggel együtt dolgozni. Egyértelművé vált, hogy csak egy 
turisztikai termékkel nem lehet hosszabb ideig itt tartani vendéget, ezért programcsomagokat 
szeretnénk  létrehozni.  A  programcsomagjaink  között  vannak  kicsit  viccesebbek  is,  amit 
nagyon  szeretnénk  kidolgozni,  az  a  gasztro-rally.  Keresni  fogjuk  a  térség  gasztronómiai 
vállalkozóinak is az együttműködését. A lényege, hogy úgy mutatnánk be a térséget, hogy 
minden egyes menünek, minden egyes ételét valahol máshol kellene elfogyasztani. A „dikkelj 
velem”:  egyértelmű,  hogy  visszatérünk  a  múlthoz,  ami  nem  is  csak  a  múlt,  de  a 
hagymatermesztés,  az  agroturizmus  egyre  kifejlődő  folyamatában  van,  a  nagyvárosi 
embereknek  nagyon  érdekes  program  az,  hogy  eljönnek  és  mezőgazdasági  munkát 
végezhetnek és mindezt természetesen ízessé téve egy olyan animátorral, aki tud beszélni, be 
tudja mutatni, hogy mi is az a mezőgazdasági élet, utána színesítve ezt rekreatív dolgokkal. 
Az  osztálykirándulásos  dolgok  elindulóban  vannak,  úgy  gondoljuk,  hogy  itt  a  térség 
adottságait tekintve nagyon ár-érték arányban tudunk osztálykirándulás ajánlatokat kiadni. A 
Makovecz-túra beindult, a Tourinform Iroda viszi is tovább, hetente több csoport jelentkezik. 
Kalandtúra  a  Maros  mentén,  ami  egy  ökotúrás  pályázatnak  a  keretén  belül  van  most 
megvalósulóban. 
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Köszönjük a  tájékoztatót.  Korábban  már  beszélgettünk  a 
hogyan továbbról. Az a feladtunk, hogy az itteni értékeket bemutassuk, kiajánljuk, és akik 
ebből élnek,  azokat  segítsük.  Az anyagból  is  látszik,  hogy ez elsősorban Makó központú. 
Évekig fenntartotta a 17 település a Tourinform Irodát, végül egy-két év óta már csak Makó. 
Ez a központi szerep, Makó benne is van az összes tevékenységben. Az sem jó dolog, ha a 
kistelepülések  a  perifériára  szorulnak,  ezt  érzem  folyamatosan.  Nem  kívánok  kritikát 
megfogalmazni képviselő-testületi  ülésen, de a makói  lépések érdekessé váltak mostanság. 
Tényleg  dolgozunk azon,  hogyan  tudjuk segíteni  Makót.  Mindig térségben gondolkodom. 
Néztem a temesvári újságban, hogy az Operett Fesztiválnak a jegyeit 50 %-on értékesíti Makó 
városa és nagyon furcsa, a tavalyi ár az 50 %-os jegyár 750,- Ft Makó kártyával és 1.500,- Ft 
egy térségi embernek a fesztivál. Ebben most Makónak egy nagyon rossz üzenete volt. Nem 
hiszem, hogy a Makó kártya esetében ezt így kellett  volna megcsinálni.  Kíváncsi leszek a 
végeredményére, hogy mennyi pénzt fog ez Makónak hozni, mert azt is tudomásul kell venni, 
hogy a makói Operett Fesztivált elsősorban nem makóiak látogatták, hanem nagyon sokan 
voltak a térségből.  Makóval jó a kapcsolatunk, de ezt  most el  kellett  mondjam, el  fogom 
mondani polgármester úrnak is, ha találkozok vele. Tudom, hogy Makó szervezi és fizeti, de 
nem így kellene a problémát megoldani. Ettől függetlenül nekünk is vannak értékeink, amit 
szeretnénk  eladni,  szeretnénk  ehhez  kapcsolódni,  már  beszéltünk  erről.  Megcsináltattuk  a 
nyári fesztivál szóróanyagát magyar és román nyelven is. Nagyon köszönjük, hogy elvitték 
Romániába  és  ott  Kiszombort  is  népszerűsítettük.  Nagyszerű  anyag,  amit  Makó  kapcsán 
csináltak, ez egy profi munka volt. Ebben kellene majd, hogy partnerek legyünk, egy kicsit 
kisebb pénzből, szerényebben. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény?

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Örömmel forgattam a kiadványokat, nagyon szépek és 
nagyon boldogan láttam benne a két kiszombori panziót. A rendezvénynaptárban is sok-sok 
kiszombori programot meg lehet jeleníteni, bízom benne, hogy ide is és Makóra is vonzani 
fog látogatókat. 

Balázs Zoltán képviselő: A Tourinform Iroda után mit terveznek?

Scheitzner  Beáta irodavezető:  Vállalkozóként  fogunk  továbblépni,  amit  eddig  csináltunk 
Makó  önkormányzatának,  továbbfolytatni  vállalkozók  vagy  más  önkormányzatok  felé. 
Turisztikai  vállalkozóvá fogunk válni.  A kiszombori  kiadványt  nem magában osztogattuk, 
hanem beletéve abba a programajánlatba, ahol megemlítjük a makói programokat, hogy így 
egységben legyen az egész, ahol a szálláshelyek is megtalálhatók. 

Balázs Zoltán képviselő: Továbbiakban mit tudunk kihozni a közös programból? 

Scheitzner  Beáta irodavezető:  A  következő  lépés  az  lenne,  hogy  leülnénk  egy  olyan 
munkacsoportba, ahol megbeszélnénk, hogy a nyári fesztivál, Útvesztő az idén a két termék. 
Kiszomboron olyan helyi  építészeti  értékek vannak, amit nyugodtan ki lehet használni.  El 
kellene  gondolkozni,  hogy nemcsak  helyi  programok,  hanem helyi  értékek is,  épületek  is 
vannak, amit fel lehetne fűzni egy túrára. A Tourinform Irodának továbbra is feladata, hogy 
az itthon.hu ezeket a dolgokat megjelenítse, az adatbázisba a turisztikai termékeket felvigye. 
Meg kellene  beszélnünk,  hogyan  lehet  összekötni  a  kiszombori  termékeket  Makóval  úgy, 
hogy ez le  is  csapódjon vendégszámban.  Megbeszélni,  hogy az önkormányzatnak mennyi 
költségvetése van erre. Kisebb településnél is más léptékekben el kell azon gondolkodni, hogy 
valami egységet teremteni a kommunikációban, az egy fontos dolog. Elindulni az alapoktól, 
megbeszélni, hogy mi legyen az irány, amit az idén kellene megvalósítani. Nem kell mindent 
egy év alatt. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Amikor leültünk beszélgetni, azt éreztem, hogy ha valamit 
szeretnénk jövőre, akkor ezt már az idén meg kell tervezni. Tavasszal ki kell ajánlani, és azt 
tudni kell, hogy jövőre miből áll össze a nyári program, mert egyébként késében vagyunk. 
Lehet,  erre  hamarabb  áldozni  kell,  összeállítani  a  programokat  ahhoz,  hogy ez jól  tudjon 
működni. Leülünk majd és megbeszéljük, mit tudnának segíteni, mibe kerülne, természetesen 
ez egy gazdasági alapokon történő együttműködés lenne. Kérjük a Tourinform Irodától, hogy 
népszerűsítsék az anyagainkat.

Scheitzner Beáta irodavezető: Eddig is, ha behozták a plakátokat, szóróanyagokat, osztottuk. 
Nemcsak önkormányzati programokra vonatkozik ez, hanem a civil programokra is. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés? Köszönjük a tájékoztatót,  mint  Tourinform Iroda 
elköszönünk, köszönjük az együttműködést és reméljük lesz még kapcsolatunk. Aki elfogadja 
a tájékoztatót, megköszönve a munkát, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 119/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A Makó  és  Térsége  Tourinform Iroda  2011.  évi  tevékenységéről  és  a  2012.  évi 
működési és marketing tevékenységéről szóló tájékoztató

119/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Scheitzner Beáta irodavezető „A Makó és Térsége Tourinform Iroda 2011. évi jelentése 
és 2012. évi működési és marketing terve” című tájékoztatóját.

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezúton köszöni meg a Makó 
és Térsége Tourinform Iroda a kistérségben, ezen belül elsősorban a Kiszombor településsel 
kapcsolatban kifejtett tevékenységét és további munkasikereket kíván. 

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Scheitzner Beáta irodavezető Tourinform Iroda 6900 Makó, Széchenyi tér 10.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

7. Napirend
Tájékoztató  a  civil  kapcsolatokról,  a  településen  működő  társadalmi  szervezetek 
tevékenységéről.
-  A  Kiszombori  Szabadidős  és  Természetbarát  Sportegyesület  tevékenységéről  szóló 
tájékoztató
Előadó: Kenyeres Sándor

elnök

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 31. számú melléklete./
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Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
tevékenységéről szóló tájékoztatóval folytassuk munkánkat. Tisztelettel köszöntöm Kenyeres 
Sándor urat,  aki az egyesület  elnöke.  Nem túl régen vette  át  ezt  a feladatot,  rövid múltat 
tudhat maga mögött, nagyszerű programokat szerveztek. Ha van szóbeli kiegészítése, kérem, 
tegye meg. 

Kenyeres Sándor elnök: Köszönöm a meghívást és üdvözlök mindenkit. Újraélesztettük ezt 
az egyesületet, a múlt évben volt már néhány programunk. Igyekszünk tapasztalatot gyűjteni 
és a közösséget erősíteni. Vannak új tagjaink, ami bíztató. Talán egy programot emelnék ki, 
amiről biztos hallottak, februárban a „szánkó-party”. Meglepő volt számunkra is, közel 80-
100  ember  jött  el.  Ez  azt  bizonyítja,  hogy  van  létjogosultsága  annak  a  dolgoknak,  amit 
közösen kitalálunk, vagy próbálunk csinálni. Nem csak arról szól a dolog, hogy az a 18-20 
ember, aki az egyesület tagja, együtt legyen és jól érezze magát, hanem próbáljunk egy kicsit 
nyitni és azoknak, akik nem tagok, valamit nyújtani. Talán ez azt bizonyította, hogy van rá 
igény, és ezt próbáljuk a jövőben csinálni. Röviden ennyit szerettem volna elmondani, ez a 
célunk.

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Hol hirdették a szánkózást?

Kenyeres Sándor elnök: Készítettünk plakátot és szórólapot. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Biztos  nagyon  remek  lehetett,  ezek  a  kirándulások  is 
közösségépítők. 

Kenyeres Sándor elnök: A nyári kerékpárútárhoz is lehet csatlakozni. Ezt is meghirdetjük. 

Szegvári Ernőné polgármester: Van-e kérdés? 

Börcsökné Balázs  Márta képviselő:  Nagyon  jó  lehetett  a  szánkózás,  sajnos  nem tudtam 
elmenni. Viszont szerintem legalább ugyanilyen eredményes és sikeres volt a madáretető és 
madáreleség készítése és az ornitológus előadása. Másik program is volt, akkor mégis sokan 
elmentek oda is. Annak külön örültem, hogy nagyon sok gyerek vett rajta részt. Ez is egy 
olyan  közhasznú  dolog,  ami  legalább  ugyanolyan  fontos,  mint  a  kerékpározás,  mozgás, 
sportolás. 

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük ezt a tevékeny, aktív egyesületi életet. Javaslom 
elfogadásra a tájékoztatót. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 120/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület  tevékenységéről szóló 
tájékoztató

120/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Kenyeres  Sándor  elnök  tájékoztatóját  a  Kiszombori  Szabadidős  és  Természetbarát 
Sportegyesület tevékenységéről.
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A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Kenyeres Sándor elnök
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

-  A „Puszta  Tüzének  Őrzői”  Kiszombori  Hagyományőrző  Egyesület  tevékenységéről 
szóló tájékoztató
Előadó: Tóth András

   krónikás

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 32. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  „Puszta  Tüzének  Őrzői”  Kiszombori  Hagyományőrző 
Egyesület  tevékenységéről  szóló  tájékoztató.  Kérem Tóth  Andrást,  ha  szóbeli  kiegészítést 
kíván tenni, tegye meg.

Tóth András egyesület képviselője: Nagyon köszönjük az érdeklődést irányunkban. Baráti 
körként  indult.  Azért  kényszerültünk  arra,  hogy  egyesületté  váljunk,  mert  mindent  saját 
költségből biztosítottunk és így talán több pénzhez tudunk jutni. Semmi rendezvényért nem 
szoktunk elfogadni pénzt, illetve ha elmegyünk vidékre, akkor az útiköltséget talán és most 
már  a  szállást  is.  A  célunk  nem  megváltani  a  világot,  annyi,  hogy  a  fiatalokba,  az 
érdeklődőkbe egy kicsit  átörökítsük azokat  az  értékeket,  amit  a  honfoglaló  magyarok  ide 
behoztak. Ezt egy kicsit cirkuszi módon próbáljuk, hogy minél látványosabb legyen. Annyi a 
célunk, ha a gyerekek elmennek a könyvesboltba, akkor a magyarság történetével foglalkozó 
könyveket is megnézzék, vagy lapozgassák. Bemutatni a régi fegyvereket, szokásokat, ebbe, 
ami  belefér.  Nyilván  a  szilaj  életmód  is  beletartozik,  amit  már  ők  nem látnak,  mert  este 
következik be. Mindenki eddig a jövőről beszélt, mi egy kicsit a múltba megyünk.

Szegvári Ernőné  polgármester:  Ez is lehet egy turisztikai attrakció,  mivel benne is van a 
nyári fesztivál programjainak keretei között az egyesület programja. 

Tóth  András egyesület  képviselője:  Ez  a  célunk,  nem belső  kört  akarunk  alkotni,  csak 
magunknak csinálni, hanem mindenkinek, aki nyitott erre a dologra. Ezért csináltuk már a 3. 
fesztiválunkat, amit azért kezdtünk el, mert szégyelltük, hogy meghívnak több íjászversenyre, 
mi meg senkit nem tudunk meghívni. Ezért gondoltuk, hogy szervezünk egyet, mindenkit meg 
is  hívtunk  rá.  A  következő  már  nagyobb  látogatottságú  volt.  Egyébként  csináljuk  a 
gyerekeknek  a  bemutatókat  az  iskolaudvarban,  a  Maros-parton,  ahol  helyet  találunk. 
Szállásterülettel még nem rendelkezünk, de igyekszünk pótolni.

Szegvári Ernőné polgármester: Hogyan? Szeretnének területet venni vagy bérelni?

Tóth András egyesület  képviselője: Kapni szeretnénk, már van rá ígéret.  Jurtát,  földházat 
szeretnénk felhúzni. Most az ártérben kapunk helyet,  úgy néz ki. Most kezdtük, még nem 
látjuk át teljesen, milyen lehetőségeink vannak. Fontos számunkra, ha már a Kiszombor szót 
használjuk  az  egyesület  nevében,  akkor  természetes,  hogy  mindenben,  amiben  tudunk, 
segítünk. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés?

Börcsökné  Balázs  Márta képviselő:  Kérdésem nincs.  Nem voltam még  kint  a  szakrális 
helyen, de egy-egy képet láttam és hallottam, amikor jöttek az óvodáscsoportok szülőkkel. 
Nagyon nagy élménnyel jönnek vissza a gyerekek, megmozgatja őket, természetes játékokat 
játszanak.  Azt  gondolom,  hogy  fontos  dolog  a  mai  világban,  hogy  igazi  természetes 
játékeszközökkel  találkoznak.  Nagyon  jó  volt  a  közösségi  napokon  is  a  rendezvényük 
nemcsak  a  gyerekeknek,  hanem  a  felnőtteknek  is.  Öröm  látni,  hogy  sok-sok  gyerek 
kapcsolódik be ezekbe a rendezvényekbe.

Tóth András egyesület képviselője: Ez a célunk, hogy kicsit az internet elől elvonjuk őket. 
Sokan kint alszanak ezeken a rendezvényeken, gyerekek is. Egyre többen jönnek el. 

Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Amennyiben nincs, nagyon köszönjük a tájékoztatót. 
További jó feladatellátást és közösséget kívánunk, jó együttműködést az önkormányzattal és a 
civil szervezetekkel. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 121/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A „Puszta Tüzének Őrzői” Kiszombori Hagyományőrző Egyesület tevékenységéről 
szóló tájékoztató

121/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette a „Puszta Tüzének Őrzői” Kiszombori Hagyományőrző Egyesület képviseletében Tóth 
András tájékoztatóját az Egyesület tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Tóth András
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Endrész Erzsébet

elnök

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 33. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  következő  a  Kiss  Mária  Hortensia  Honismereti  Kör 
tevékenységéről szóló tájékoztató. Kérdezem Endrész Erzsébet, szóbeli kiegészítést kíván-e 
tenni?

Endrész Erzsébet elnök: Nem.
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Szegvári  Ernőné polgármester:  Képviselő-testületé  a  lehetőség.  Kérdés,  észrevétel, 
vélemény?

Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az egész program kapcsán látszik, hogy a kulcsszó az 
együttműködés. Azt látom, hogy nagyon sok ember összetalálkozik ezekben a programokban, 
tényleg  vannak  nagyon  jó  elképzelések,  hagyományok,  szokások.  Szerintem  nagyon 
szerencsés ez a település,  hogy vannak olyan emberek,  akik meg tudnak mozgatni  fiatalt, 
öreget egyaránt. Szerintem példaértékű ez az összefogás és nagyon eredményes programokat 
eredményez. Azt gondolom, hogy most már ország-világ előtt híres egyik-másik produkció, 
ahhoz az kell, hogy már évek óta ilyen nagyszerűen működjön. Nyilvánvaló, hogy ehhez az is 
kell, hogy bizonyos emberek hívószavára, ötletére nagyon szépen megmozdul ez a település. 
Nagyon gazdagodunk ezzel és gazdagabb az egész település. 

Endrész  Erzsébet elnök:  Nyáron  lenne  József  Attila-est,  melyet  a  „Kiszomborért” 
Alapítvány indít és a zenés nyári esték keretében lenne a templomban. Még kérdéses az est 
helyszíne. Nagyon szeretném, ha a templomban lehetne. Hobóval kapcsolatban vagyunk, 300. 
alkalommal adná elő a „Tudod, hogy nincs bocsánat” című József Attila összeállítását. Ami 
egy 70 perces nagyon jó kis összeállítás. Teszünk még rá törekvéseket, hogy mégis sikerüljön 
a templomban az előadást megtartani.  Ehhez mit szól a képviselő-testület? A másik,  hogy 
meg szeretném köszönni az önkormányzati támogatást a „Kiszomborért” Alapítvány és a Kiss 
Mária  Hortensia  Honismereti  Kör  nevében.  Még  azzal  kiegészíteném,  hogy  tényleg  egy 
fantasztikus összefogás jön létre bármilyen program esetén. Minden egyesület, aki jelen volt a 
testületi ülésen, szerepel a programjainkon is. Ezért nagy köszönet. 

Szekeres Krisztián képviselő: Fontos, hogy a templomban kerüljön megrendezésre?

Endrész  Erzsébet elnök:  Nagyon  jó  lenne.  A  Zenés  Nyári  Esték  úgy  indultak,  hogy  a 
templomhoz vagy a Rotundához kötötten. Ez egy érdekessége a programsorozatnak. 

Gazsi Gábor képviselő: A templom is kicsi lenne ennek a rendezvénynek. 

Szegvári Ernőné polgármester: Mi a probléma?

Endrész Erzsébet elnök: Atyának rögtön szóltam, mondta, hogy nem is tudja, meg lehet-e ott 
tartani. Nem értettem, mi a baja a költővel. Kérte, hogy kérdezzem meg a repertoárt. Nem írta 
meg Hobó, de láttam már, nincs benne semmi kivetnivaló. A költészet szerintem mindenek 
felett  áll,  mindentől  mentes.  Az  atya  megkérdezte  a  püspökség  titkárságát,  azt  mondták, 
bölcsebb lenne, ha nem ott tartanánk. 

Balázs Zoltán képviselő: Komoly összefogás kellett ahhoz, hogy eljöjjön.

Szegvári  Ernőné polgármester:  Egyéb  kérdés?  Köszönjük  a  Kiss  Mária  Hortensia 
Honismereti Kör munkáját. Aki elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 122/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör tevékenységéről szóló tájékoztató

122/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
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HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette  Endrész  Erzsébet  elnök  tájékoztatóját  a  Kiss  Mária  Hortensia  Honismereti  Kör 
tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A „Kiszomborért” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Endrész Erzsébet

Kuratórium elnöke

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 34. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  „Kiszomborért”  Alapítvány  tevékenységéről  szóló 
tájékoztató. Kérdés? Köszönjük a „Kiszomborért” Alapítvány munkáját is. Aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 123/2012. számú határozatát.

Tárgy: A „Kiszomborért” Alapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató

123/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Endrész Erzsébet elnök tájékoztatóját a „Kiszomborért” Alapítvány tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Endrész Erzsébet elnök, „Kiszomborért” Alapítvány
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A Községi Sportkör tevékenységéről szóló tájékoztató
Előadó: Szirbik Imre

KSK képviselje

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 35. számú melléklete./
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Szegvári  Ernőné  polgármester:  A  Községi  Sportkör  tevékenységéről  szóló  tájékoztató. 
Kérdezem Szirbik Imrét, szóbeli kiegészítést kíván-e tenni?

Szirbik Imre KSK képviselője: Pályázatot lehet beadni, amennyiben kapunk támogatást, a 
pályára és a környezetére szeretnénk költeni. Például fűnyíró, öntözőberendezés vásárlásra. 
Működik a csapat, középmezőnyben vagyunk, 2 játékos kivételével mindenki zombori. 

Szegvári  Ernőné polgármester:  Kérdés?  Amennyiben  nincs,  aki  elfogadja  a  tájékoztatót, 
kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 124/2012. számú határozatát.

Tárgy: A Kiszombori Községi Sportkör tevékenységéről szóló tájékoztató

124/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette a Kiszombori Községi Sportkör képviseletében Szirbik Imre tájékoztatóját az egyesület 
2011. évi tevékenységéről.

A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Szirbik Imre, Kiszombori Községi Sportkör 
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

- A Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete tevékenységéről szóló tájékoztató

/A tájékoztató a jegyzőkönyv 36. számú melléklete./

Szegvári  Ernőné polgármester:  A  Mozgáskorlátozottak  Csongrád  Megyei  Egyesülete 
tevékenységéről szóló tájékoztatójával folytassuk munkánkat. Nem tudtak részt venni a mai 
testületi  ülésen.  Nagyon  aktívak,  a  ferencszállásiak  és  a  klárafalvaiak  is  idejárnak.  Aki 
elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze.

A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 125/2012. számú határozatát.

Tárgy:  A  Mozgáskorlátozottak  Csongrád  Megyei  Egyesülete  tevékenységéről  szóló 
tájékoztató

125/2012.(IV. 24.) KNÖT. h.
HATÁROZAT

Kiszombor  Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  megtárgyalta  és  tudomásul 
vette Tóth Margit elnök tájékoztatóját a Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete 
(Szeged, Petőfi S. sgt. 75.) tevékenységéről.
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A tájékoztató a határozat mellékletét képezi.

A határozatról értesül:
- Tóth Margit elnök Mozgáskorlátozottak Csongrád Megyei Egyesülete 6701 Szeged, Pf. 187.
- Szegvári Ernőné polgármester
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző
- Irattár

Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom.

Kmf.

Szegvári Ernőné  Dr. Kárpáti Tibor
   polgármester jegyző
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